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ПЕРЕБУДОВА ВИМІРЮЄТЬСЯ ДІЛАМИ
Зустрічі ЛІ. С. ГОРБАЧОВА з сільськими трудівниками Підмосков'я

5 серпня Генеральний сек
ретар ЦК КПРС М. С. Гор
бачов відвідав агропромис
ловий комбінат «Раменский», 
розташований у Московській 
області. 18 колгоспів 1 рад
госпів, м’ясокомбінат, моло
козавод, харчокомбінат, бу
дівельний трест — усього 
53 підприємства району об’
єднали сили 1 ресурси в єди
ний комплекс заради вико
нання одного з важливих со
ціальних завдань, пріоритет 
якого підкреслив червневий 
Пленум ЦК КПРС. Як прак
тично розв’язується сьогодні 
завдання постачання країні 
продуктів, що робиться для 
реалізації Продовольчої про
грами — ця тема стала го
ловною в розмовах М. С. 
Горбачова з трудівниками 
села.

Перша зупинка 1 ділова 
розмова з людьми — не бі
ля центральної садиби, а 
просто в полі, де збирають 
ранню картоплю. Ця культу
ра — від вирощування еліт
ного насіння до збирання 
бульб — обробляється тут 
за інтенсивЛло технологією. 
І навіть у системі реалізації 
продукції раменці стали піо
нерами —- вони уклали і чіт
ко виконують прямі догово
ри з торговельними органі
заціями, продають картоплю 
без перевалки — свіжу, яка 
ще пахне підмосковною зем
лею...

Передові картоплярі райо
ну працюють у радгоспі «За- 
ворово». Вирощує тут насін
нєву картоплю ланка інтен
сивної праці М. П. Бабари- 
кіна. Всього ж у ланці ще 
чотири чоловіка — двоє си
нів Миколи Павловича — 
Вячеслав і Олександр, та 
Віктор Іванович Букін з си
ном Віктором. А дала ця 
дружня п'ятірка радгоспові 
в минулому році мільйон 
карбованців прибутку.

— Здрастуйте, гвардійці,
— звертається Михайло 
Сергійович до механізаторів
— авторів відомої в країні 
«заворовської технології». — 
Запитань у мене до вас ба
гато, але почну з простого, 
житейського. Як настрій?

— Добрий, діловий.
М. С. Горбачов: Ну ось, 

все ту ж відповідь чую: доб
ре, нормально, відмінно. 
Проблеми є завжди. І тепер 
їх у нас багато. Якби їх не 
було, ми б не затівали з ва
ми великих справ. Але я хо- 

. чу все-таки почати розмову 
з побуту, облаштування лю
дей: ваше селище старовин
не чи сучасне?

В. Бабарикін: Було старо
винним, а тепер сучасне, 
впорядковане 1 вгору росте.

М. С. Горбачов: А молоді 
висотні будинки подобають
ся?

О. Бабарикін: Звичайно, 
хочеться одержати квартиру, 
щоб там були газ, гаряча 
вода...

М. С. Горбачов: А на сади
бу, очевидно, тягне з віком? 
Напевне, спочатку молодь 
хоче одержати квартиру, впо
рядкуватися, але настає час 
завести сім’ю, дітей, і погля
ди на побут змінюються? 
Під Москвою землі мало: не 
заважаєте людям самим бу
дуватися через економію?

Н. П. Прохорихін, дирек
тор радгоспу: Ні, з кожним 
роком споруджуємо дедалі 
більше будинків садибного 
типу. 85 будинків на рік 
жителі сіл споруджують самі.

М. С. Горбачов: Коли по
силаються на нестачу землі, 
то москвичів, наприклад, у 
цьому питанні ще можна 
зрозуміти. ІЦо ж до інших 
місць, у нас точка зору та
ка: не треба захоплюватися 
висотним будівництвом на 
селі. Будинок — це життя, 
характер людини. Ми навіть 
подумуємо над тим, щоб 
продовжити розстрочку ви
плати кредиту, зміцнити тим 
самим бюджет сільських сі
мей.

Михайло Сергійович ціка
виться у механізаторів, як 
опалюються будинки, чи всім 
забезпечена школа. Вони 
відповідають, що у селищі 
є центральна котельня, про
кладається газопровід, у ді
тей хороша школа, є дитячий 
садок, клуб, торговельний 
центр. Люди задоволені.

М. С. Горбачов: А ось ми 
не дуже. Надходять листи в 
Центральний Комітет партії, 
в уряд. Пишуть люди, що 
не вистачає, наприклад, цук
ру, бувають перебої. У вас, 
напевне, така сама картина? 
Я вам ось що скажу, і не
хай про це кореспонденти на 
всю країну повідомлять. Ми 
зараз споживаємо вже май
же 45 кілограмів цукру на 
душу населення на рік. Нор
ма, як вважають медики, — 
35 кілограмів. Отже, десять 
кілограмів цукру їмо понад 
норму. І коли говорять, що 
немає цукру, можна подума-

ти, що його й насправді не 
вистачає. Але ви ж знаєте, 
в чому причйна перебоїв.

Давайте чесно запитаємо 
одне одного: чи не час рішу
че покласти край самогоно
варінню? Ми посилили захо
ди до самогонників, але як
що треба буде, застосуємо 
ще більш суворі. Таким лю
дям, які 1 добро переводять, 
а головне, людей споюють, 
їм місце відомо де — у то
му часі, - в якому динозаври 
жили... (Сміх). Ви подивіть
ся, скільки відбулося хоро
шого, коли ми наступили на 
горло цьому страшному лиху 
— пияцтву. Сотням тисяч 
людей життя збережено, 
травматизм пішов на зни
ження, продуктивність зро
стає, порядку стає більше. 
Хіба можна відмовлятися 
від цього шляху?

У ланці Бабарикіна сухого 
закону запроваджувати не 
треба, тут створено дух міц
ної артілі, яка живе за зако
ном робітничого сумління. 
Вже п’ять років працює лан
ка за Інтенсивною техноло
гією, 270 гектарів узяли під 
опіку.

М. С. Горбачов: Досвід у 
вас, бачу, добрий. А ви від
чули себе цілковитими госпо
дарями справи?

М. П. Бабарнкін: Звичайно, 
Михайле Сергійовичу. Якщо 
раніше, бувало, відривали 
нас на іншу роботу, то те
пер, поки насіннєвих бульб 
не зберемо, ніхто не відірве.

М. С. Горбачов: Так, вам 
відповідальну справу дору
чено. Якщо немає доброго 
насіння, то з картоплею 
справи кепські. Чи одержує
те повністю все, що зароб
ляєте? Усе, що зароблено, 
треба людям віддавати. А 
от що не зароблено, а хтось 
хоче вирвати, як то кажуть, 
від колеса, а не від продук
ту, оце не годиться.

А що коли піти далі з під
рядом, тобто передати вам в 
оренду 1 землю 1 основні 
фонди? Ваша земля 1 ваша 
техніка. Зараз ви працюєте 
на картоплі, потім пішло 
проорювання кукурудзи, по
тім збираєте трави. Смисл 
у тому, щоб бути справжні
ми господарями відведеної 
вам землі.

Мова заходить про інтен
сивну технологію вирощуван
ня бульб, про пристрої та 
знаряддя, виготовлені у спів
дружності з науковим сек
тором радгоспу, в якому 
працюють чотири кандидати 
наук. Ланковий розповідає 
про те, як вдається економи
ти насінний матеріал, ефек
тивніше використовувати до
брива, вдосконалювати тех
ніку обробітку грунту. В 
результаті — врожай насін
нєвих бульб тут удвоє ви
щий від середнього по об
ласті, витрата добрив при 
гребеневому садінні здвоє
ною борозною з шириною 
міжрядь у 140 сантиметрів 
— майже вдвоє менша.

М. С. Горбачов: Я бачу, ви 
тепер підраховуєте все. Те
пер ви і агрономи, і еконо
місти, і механізатори. Отак 
1 треба. Гребенева техноло
гія вирощування просапних, 
запозичена тут у естонських 
агрономів, виявилась для 
підмосковної нестійкої пого
ди дуже ефективною. Цього 
року, пояснив начальник це
ху просапних культур рад
госпу В. Н. Акатьєв, в умо
вах запізнілої весни й воло
гого літа, при старій, без- 
гребеневій, технології, ми ли
шилися б без картоплі.

А сьогодні бульби ваговиті

й, що дуже важливо, чисті 
щодня йдуть у магазини 
Підмосков’я 1 столиці. Пря
мо зораним полем йде М. С. 
Горбачов назустріч комбай
ну, що збирає картоплю. За 
комбайном, підбираючи не 
вибрані машиною бульби, 
рухається ланцюжок жінок. 
На кілька хвилин комбайнер 
вимикає мотор.

Звертаючись до жінок, 
Михайло Сергійович го
ворить:

— До вас у мене своя 
розмова: коли чоловіків по
слухаєш, то багато про жит
тя не дізнаєшся. Адже у вас 
турбот більше...

Зав’язується відверта 1 
грунтовна розмова про сіль
ське життя, про жіночі тур
боти по господарству. Михай
ло Сергійович цікавиться, чи 
залишається час для роботи 
на присадибній ділянці. Скі
льки коштують котеджі, збу
довані на виплат? А чи ба
гато працівників радгоспу 
тримають корів, свиней, пти
цю? Чи легко придбати для 
них корм?

Так, на жаль, більшість 
працівників за молоком ще 
ходять у магазин, а пальта 
й плаття шиють не в радгос
пі, а в столиці.

М. С. Горбачов: Невже ке
рівник господарства будино
чок один не може виділити 
для ательє? Коли ви всі ці 
питання ставите, тут немає 
нічого надприродного. Адже 
це не пташине молоко. Це ж 
елементарно: де відремонту
вати будинок, де будматеріа
ли взяти? Це життя. Паливо 
де взяти? Ради цим повинні 
займатися. Вони відвикли 
від роботи, багато з них. Хо
дять слідом за партійними 
органами, партійні органи ча
сто не своїми справами зай
маються 1 відучують інших 
— господарників — займа
тися своєю справою. Питати 
сьогодні з усіх треба суворо.

М. С. Горбачова сердечно 
вітають жителі центральної 
садиби колгоспу «Борец». 
Відразу ж зав’язується від
верта розмова.

М. С. Горбачов: Бачу, хо
роше у вас селище. Догля
нуті палісадники, акуратні 
будинки. Це мені подобаєть
ся. Коли людина про дім 
дбає, тоді вона і в роботі

акуратна. А коли вдома по
рядку немає, тоді і на робо
ті не ладиться. Ваше госпо
дарство я знаю давно. Пра
цювати ви умієте. В усій 
країні знають племзавод «Бо
рец». Отже, спасибі вам за 
діла. А те, що ви живете по 
ділах, це теж добре. Так і 
повинно бути. Той, хто пра
цювати вміє і багато робить, 
той має і жити добре. Пога
но, коли бачиш, що хтось 
працювати не працює, а пре
тендує на особливий якийсь 
шик і блиск. Ось тоді вини
кає запитання: з такою лю
диною треба розібратися. 
Народові завжди видніше, 
хто починає відриватись від 
колективу, від суспільства.

У Московській області те
пер багато хороших госпо
дарств. Вона набирає сили, 
додала у виробництві моло
ка. Це головні показники — 
картопля 1 молоко. Але тре
ба більше дбати про розви
ток сфери послуг, мережу 
шляхів, побутові заклади. 
Бо Московська область у 
цьому відношенні відстає на
віть від середніх показників 
по Росії. Проблем у столич
ної області багато. Зараз 
готується рішення з метою 
подати їй допомогу, особли
во у будівництві, 1 в наступ
ній п’ятирічці треба підтя
гувати Підмосков’я.

Голос: Михайле Сергійо
вичу! У нас перебудову всі 
підтримують.

М. С. Горбачов: Так, я ба
чу. Бачу ваші діла. Тепер 
так і треба. Нам треба мен
ше говорити про перебудо
ву, а більше робити для неї. 
Це тепер найголовніше... 
Треба більше порядку, біль
ше поваги один до одного, 
більше сумлінності, чеснос
ті. Треба жити по совісті. 
Добре, що ви це розумієте, 
умом 1 серцем приймаєте. 
Це дуже важливо. Є політи
ка, є уряд, який бореться за 
цю політику, є народ, який 
поділяє цю політику. Це 
найголовніше, товариші. Все 
інше, ніби в казані, пере
вариться. Перевариться, пе
реплавиться, 1 перебудова 
розгорнеться, 1 результат 
буде добрий.

Голос: Головне, Михайле 
Сергійовичу, це боротьба за 
мир.

М. С. Горбачов: Ви відчу
ваєте, що - ми і тут багато 
робимо?

Голоси: Так, бачимо, доб
ре знаємо.

М. С. Горбачов: Не лише 
наш народ розуміє, що тре
ба зупинити гонку озброєнь, 
зберегти мир. Це розуміють 
народи, трудящі в усіх краї
нах. І в капіталістичних, і в 
тих, що розвиваються, скрізь 
це розуміють. І це якраз 
та база, на якій грунтується 
наша політика — вона в ін
тересах 1 свого, і всіх ін
ших народів.

Потім М. С. Горбачов по
бував у музеї трудової сла
ви колгоспу «Борец», зуст
рівся з ветеранами госпо
дарства, заснованого в 1931 
РОЦІ.

М. С. Горбачов звертаєть
ся до ветерана колгоспу, 
учасниці Великої Вітчизня
ної війни А. П. Ускової:

— Як живе, про що думає 
ваше славне покоління?

А. П. Ускова: Хочемо пра
цювати в міру сил, тільки 
в цьому році на пенсію піш
ла, життя пішло таке, що 
відставати від людей не хо
четься.

М. С. Горбачов: Наші ве
терани 1 сильні цим — пат
ріотизмом, сумлінністю. Тре
ба, щоб молодь про це зна
ла.

Голоси: У нас знають!
М. С. Горбачов сердечно 

розмовляє з першим кому
ністом колгоспу П. П. Звє- 
рєвою. Вона вступила в пар
тію в 1939 році. 18 років 
була секретарем партійної 
організації господарства.

На одному з полів, де ве
деться збирання зернових, 
М. С. Горбачов розмовляв з 
комбайнерами, спеціалістами, 
вченими про те, як краще 
використовувати в сільсько
му господарстві наукові роз
робки, вдосконалювати тех
ніку для села. Саме на цих 
напрямах — головні резер
ви підвищення продуктивно
сті полів. Особливу увагу 
було звернуто на необхід
ність позбутися втрат при 
збиранні.

Після огляду районної ви
ставки племінної худоби 1 
птиці М. С. Горбачов зу
стрівся з тваринниками.

— Давно ви на колектив-

йому підряді? — запитав 
він працівників Старниковсь- 
кої ферми.

Голоси: Другий місяць. 
Тільки починаємо.

М. С. Горбачов: Мабуть, 
довго готувались, обговорю
вали. Всі згодні?

Голоси: Звичайно, згодні! 
Радились довго. Другий мі
сяць працюємо по-новому, а 
відчувається, що колектив 
відповідальніше почав стави
тися до своїх обов'язків. 
Справа краще пішла.

М. С. Горбачов: Дивні речі 
відбуваються, коли люди 
опиняються перед лицем та
кої ситуації, що вони самі 
відповідають за все. Зовсім 
інші результати виходять, і 
часом людини не впізнаєш. 
І справа змінюється, і відно
шення змінюється, і резуль
тати змінюються. У малень
кому колективі це швидше 
відбувається. Ось чому сі
мейні підряди у нас добре 
пішли. А в такому великоіму 
колективі, як ваш, госпроз
рахунковий підряд — це 
вже великий крок. Ви стає
те господарями велико? 
справи.

Голос: Ми раніше дуже 
розраховували на ринок. 
Везли туди картоплю, капус
ту — щоб гроші одержати. 
А тепер на фермі заробляє
мо гроші, а продукти випи
суємо в колгоспі для себе, 
для свого господарства, скіль
ки треба. Тримаємо худобу, 
курей, на все вистачає. І 
гроші у нас є. Наша праця 
оплачується добре, хочемо 
перейти на двозмінну робо
ту, тоді трохи легше буде 
часом розпоряджатися, по 
господарству вдома встигати.

М. С. Горбачов: Правиль
но. Для вас це хороший ма
невр. Тоді у тваринництво і 
молодь охочіше піде. Знає
те, що мені подобається? 
Найголовніше — це те, що 
ви із знанням справи пере
йшли на підряд, розбирає
тесь, що до чого, своє зав
дання бачите, розумієте, що 
повинні спеціалісти робити, 
а що правління, які воно 
перед вами зобов’язання 
має. Ось це 1 є справжні гос
подарі.

Людині завжди прикро, ко
ли її думки не питають, ко
ли її розглядають просто як 
робочу силу, а людину, гро
мадянина в ній не цінять. 
А ось колективний підряд, 
демократія, яка пов’язана з 
цим, — ось це якраз і під
тримує людину. Людина на
шого суспільства хоче брати 
участь у всіх справах, і це 
добре.

Про свою роботу на сімей
ному підряді докладно роз
повіли подружжя Анікіних, 
Сосьонкіних, ланка Смирно- 
вих. Незважаючи на порів
няно невеликий стаж, у цих 
колективів справи йдуть 
непогано. А головне, люди 
повірили у свої сили, напо
легливо вчаться господарю
вати по-новому, більш ефек
тивно, з більшою користю 
для суспільства 1 для себе.

М. С. Горбачов докладно 
цікавився організацією спра
ви, її першими результата
ми, заробітками учасників 
підряду.

На центральній садибі кол
госпу «Борец» М. С. Гор
бачов оглянув вулицю нових 
будинків садибного типу. їх 
споруджує господарство госп- 
способом, а мешканці лише 
платять квартплату. У цієї 
вулиці, розповіли трудівни
ки, незабаром буде продов-

(Закінчення на 2-й стор.).

У ПОЛІТБЮРО 
ЦК КПРС

Політбюро ЦК КПРС на 
засіданні, яке відбулось 6 
серпня, розглянуло проект 
Основних напрямів розвитку 
охорони здоров’я населення 
і перебудови охорони здоро
в’я СРСР у дванадцятій п’я
тирічці і на період до 2000 
року 1 питання про першо
чергові заходи щодо поліп
шення охорони здоров’я в 
країні в 1988—1990 роках, 
розроблені відповідно до на
станов XXVII з’їзду КПРС. 
У документах визначено шля
хи докорінного поліпшення 
діяльності органів 1 закладів 
охорони здоров’я, науково- 
дослідних інститутів і медич
них навчальних закладів, 
більш ефективного викорис
тання кадрового 1 матеріаль
но - технічного потенціалу 
служби здоров’я, істотного 
підвищення якості медичної 
допомоги населенню. Намі
чено важливі заходи щодо 
посилення профілактичного 
напряму охорони здоров’я, 
оздоровлення навколишньо
го середовища, поліпшення 
умов праці, побуту і відпо
чинку радянських людей, за
лучення їх до регулярних за
нять фізичною культурою, 
активізації боротьби з пи
яцтвом і алкоголізмом, вдо
сконалення структури хар
чування населення.

Передбачається істотно 
збільшити капітальні вкла
дення, які направляються на 
будівництво лікарень і полі
клінік, а також кошти, що 
виділяються на їх обладнан
ня. В закладах охорони здо
ров’я збільшуються норми 
витрат на харчування і ме
дикаменти. Планується за
безпечити повне задоволення 
потреб у ліках вітчизняного 
виробництва, значно збіль
шити випуск медичної техні
ки.

Мається на увазі перебу
дувати систему управління, 
планування і фінансування 
охорони здоров’я і медичної 
науки, широко розвивати ме
дичні науково - практичні 
об’єднання та міжгалузеві 
науково - технічні комплек
си, дослідно - експеримен
тальні підприємства при нау
ково - дослідних установах, 
надати керівникам більше 
самостійності у використан
ні трудових, матеріальних і 
фінансових ресурсів.

Прийнято рішення проект 
Основних напрямів розвитку 
охорони здоров’я населення і 
перебудови охорони здоров’я 
опублікувати в пресі для 
всенародного обговорення.

Підтримано пропозиції 
ВЦРПС, Комітету радянсь 
ких жінок, міністерств 1 ві
домств про розширення пільг

працюючим вагітним жінкам 
і матерям, які мають мало
літніх дітей, внесення в 
зв’язку з цим ряду допов
нень до чинного законодав
ства про працю. Зокрема, пе
редбачається за бажанням 
цих категорій працівниць ус
тановлювати для них непов
ний робочий день або тиж
день, знижувати вагітним 
жінкам норми виробітку і 
обслуговування, забезпечува
ти переведення на іншу, 
більш легку працю. Наміча
ється також розширення ін
ших пільг жінкам, які пра
цюють, забезпечення їм 
сприятливіших умов праці.

Схвалено пропозицію про 
перетворення Центрального 
статистичного управління 
СРСР в союзно - республі
канський Державний комітет 
СРСР по статистиці (Держ- 
комстат СРСР). Зазначено, 
що здійснення курсу на пе
ребудову, проведення ради
кальної реформи господарсь
кого управління вимагають 
якісно нового рівня роботи 
статистичних органів. Перед 
ними поставлено завдання 
підвищити оперативність і 
забезпечити достовірність ін
формації, розширити її глас
ність, поглибити аналіз про
цесів економічного 1 соціаль
ного розвитку країни.

Політбюро схвалило під
сумки зустрічі М. С. Гор
бачова з Прем’єр-Міністром 
Малайзії Махатхіром Моха
мадом 1 переговорів першого 
заступника Голови Ради Мі
ністрів СРСР В. С. Мура- 
ховського з главою Малай
зійського уряду. Відзначено, 
що обмін думками і досягну
ті домовленості сприяли по
глибленню взаєморозуміння 
та співробітництва між дво
ма країнами. Підтверджено 
готовність Радянського Сою
зу до дальшого розвитку від
носин з Асоціацією країн 
Південно - Східної Азії 
(АСЕАН) і державами, які 
входяті,. до неї.

Схвалено результати роз
мови М. С. Горбачова з Го
ловою Партії Фрелімо, Пре
зидентом Народної Респуб
ліки Мозамбік Ж. Чіссано, 
підсумки радянсько-мозам- 
бікських переговорів. Під
креслено незмінну солідар
ність Радянського Союзу з 
Мозамбіком, принципову лі
нію на розвиток всебічного 
співробітництва з цією краї
ною.

На засіданні Політбюро 
ЦК КПРС розглянуто деякі 
інші питання соціально-еко
номічного розвитку країни 
та зовнішньополітичної ді
яльності партії і держави.

«ПРАВДА» повідомляє про 
чергове засідання Політбюро 
ЦК КПРС; у передовій «Еко
номічне змагання» наголошує, 
що його мета — поставити ін
тереси споживачів на перший 
план; публікує відгуки на стат
тю «Юрист про журналістів»; 
під рубрикою «Перебудова: 
люди діла» вміщує кореспон
денцію «Зламана гілка»; дру
кує текст виступу члена По
літбюро ЦК КПРС, міністра за
кордонних справ СРСР Е. А. 
Шеварднадзе на Конференції 
з роззброєння у Женеві.

«ИЗВЕСТИЯ» вміщують еко
номічний огляд «Важкий шлях 
до визнання»; інформують про 
спільне засідання /постійних 
комісій Ради Союзу та Ради 
Національностей, на якому об
говорено питання «Про робо
ту радянських і господарських

органів Харківської області ло 
розвитку фізичної культури і 
спорту в трудових колективах, 
навчальних закладах та за міс
цем проживання»; публікують 
репортаж «Як дістати путівку 
в пекло!»

«РАДЯНСЬКА УКРАЇНА» вмі
щує поради лікаря, б’є на спо
лох з приводу дорожньо-тран
спортних пригод з вини тих, 
хто сів за кермо у нетвере
зому стані.

«ПРАВДА УКРАИНЫ» під 
рубрикою «Чорнобиль сьогод
ні» вміщує інтерв’ю «Очима 
іноземців»; у кореспонденції 
«В гостях у... патефона» пору
шує проблеми дозвілля.

«ПРАПОР КОМУНІЗМУ» роз
повідає про досвід будівни
цтва житла госпспособом у Ле
нінградському районі; широко 
інформує про міжнародний 
хокейний турнір на приз газе
ти, який завершився у Києві.

Під час зустрічі з керівниками господарств, секретарями партійних комітетів, працівниками АПК «Раменский».

Пролетарі всіх країн,

єднайтеся!Вечірній
ГАЗЕТА КИЇВСЬКОГО МІСЬКОГО КОМІТЕТУ 

КОМУНІСТИЧНОЇ ПАРТІЇ УКРАЇНИ 
І КИЇВСЬКОЇ МІСЬКОЇ РАДИ НАРОДНИХ ДЕПУТАТІВ

Під час зустрічі з картоплярами Раменського району.
Фото Ю. Лизунова, А. Чумичева ТАРС. (Прийнятофототелеграфом РАТАУ).

ПЕРЕБУВАННЯ 
МОЗАМБІЦЬКОЇ ДЕЛЕГАЦІЇ

Голова Партії Фрелімо, 
Президент Народної Республі
ки Мозамбік Жоакім Алберту 
Чіссано, який перебуває в Ки
єві, і члени очолюваної ним 
партійно-державної делегації 
вчора продовжували знайомст
во з республікою. Вони здій
снили поїздку в держплемзавод 
«Бортничі» Бориспільського ра
йону Київської області. Його 
директор В. Г. Шустик розпо
вів про це приміське спеціалі
зоване господарство, головні 
галузі якого — тваринництво і 
рослинництво. Підкреслювалось, 
що держплемзавод перейшов 
на повний госпрозрахунок. Це 
дало змогу значно підвищити 
заінтересованість людей, про
дуктивність праці, доходи ко
лективу.

Гості оглянули тепличний 
комбінат, побували в інформа
ційно-обчислювальному центрі 
господарства. Вони цікавились 
умовами праці та побуту ро
бітників.

Цього ж дня Ж. Чіссано, 
інші мозамбікські товариші від

відали Київський державний 
університет імені Т. Г. Шев
ченка. Ректор університету 
член-кореспондент АН УРСР 
В. В. Скопенко розповів, що 
в найбільшому вузі республі
ки сьогодні разом з радянсь
кими юнаками і дівчатами здо
бувають освіту близько двох 
тисяч посланців зарубіжних 
країн. Гості мали зустріч з 
студентами з Народної Респуб
ліки Мозамбік, які навчаються 
у вузах Києва, у тому числі 
в університеті.

Голова Партії Фрелімо, Пре
зидент НРМ та особи, які 
його супроводять, оглянули 
експозицію Київського філіалу 
Центрального музею В. І. Ле
ніна. У книзі почесних відві
дувачів музею Ж. Чіссано зро
бив запис, в якому підкреслив, 
що внесок Леніна у справу ми
ру, у боротьбу за свободу 
людства неоціненний. Гості оз
найомилися з історичними і 
архітектурними пам’ятками міс
та-героя.

(РАТАУ).



ПЕРЕБУДОВА ВИМІРЮЄТЬСЯ ДІЛАМИ
(Закінчення.

Початок на 1-й стор.). 
ження. Кошти для цього у 
господарства є. Треба тіль
ки поліпшити становище з 
будматеріалами.

М. С. Горбачова запроси
ло побувати в їхньому домі 
подружжя Костикових.

У другій половині дня Ге
неральний секретар відвідав 
радгосп «Подмосковный». 
Він оглянув системи машин 
безвідхідного збирання і без- 
пакетної технології переве
зення овочів у цеху по пере
робці і розфасуванню про
дукції.

Потім відбулася зустріч з 
керівниками господарств, 
секретарями партійних комі
тетів, працівниками АПК 
«Раменский». На ній ви
ступили генеральний дирек
тор АПК К. В. Куницький, 
голова колгоспу «Путь Ле
нина» Н. Є. Черняков, сек
ретар парткому колгоспу 
«Ленинец» А. Н. Констан
тинов, директор радгоспу 
«Подмосковный» Н. Н. Н1- 
кішин, директор приладобу
дівного заводу І. Н. Степ
нов.

Наприкінці виступив М. С. 
Горбачов. Він сказав:

Взагалі, товариші, у мене 
не було планів виступати пе
ред вами з спеціально під
готовленою промовою. Нав
паки, ми так спланували по
їздку, щоб більше поспілку
ватись, поговорити. І я, то
вариші, зараз, коли моя ко
ротка поїздка в один район 
Підмосков'я — Раменський 
— уже закінчується, можу 
сказати, що дуже задоволе
ний цією поїздкою, зустріча
ми і розмовами, які в ці ко
роткі години відбулися. За
доволений насамперед тому, 
що застав Раменський ра
йон, його трудящих, кадри 1 
партійну організацію в русі, 
в русі і з точки зору розду
мів над новими завданнями, 
над вимогами, які поставив 
час до всіх нас на етапі до
корінної перебудови, на ета
пі практичних змін.

І це, мабуть, найголовніша 
передумова для того, щоб 
перебудова стала реальніс
тю. Коли люди почали роз
думувати всерйоз, по-ділово
му, висловлюючи думки, які 
•нагромадились, і сподіваю
чись, що ці думки, може, 
стануть корисними, значить, 
можна розраховувати, що 
наша політика, наша лінія 
на перебудову не обернеть
ся черговою кампанією, в 
результаті якої потім особ
ливих змін і не відбудеться.

Ми, товариші, повинні ро
зуміти, кожен рік, кожен 
день має величезне значен
ня для долі країни. Взагалі 
всім ходом розвитку нашого 
суспільства ми підійшли до 
такої ситуації, коли потрібна 
докорінна перебудова. Мали
ми кроками, півзаходами, 
якимись ще додатковими за

ходами не розв’яжеш проб
лему.

Тепер, по-моєму, найбіль
ше досягнення партії й су
спільства — це те, що ми 
все це розуміємо. У нас в 
ЦК таке переконання, що і 
народ, і партія, наші кад
ри розуміють, що перебудо
ва — справа не надумана, а 
життєво важлива, необхідна 
1 на шлях перебудови треба 
ставати безповоротно і твер
до йти цією дорогою. Якщо 
хтось ще розмірковував до
сі, може, навіть з тих, хто 
сидить у залі, над тим, що 
треба ще подивитись, що й 
раніше були реорганізатори, 
може, це черговий якийсь 
реорганізаторський свербіж 
поширився в нашому суспіль
стві, в тому числі й на рівні 
політичного керівництва кра
їни, я запевняю, що такі 
міркування — помилка. Ні, 
суспільство наше справді ви
страждало перебудову, воно 
підійшло до неї реально. І 
якщо ми згаємо час, то ми 
багато програємо.

Це перше. Тепер ми роз
мовляємо дивлячись одне 
одному у вічі, і хочу ще раз 
сказати — ніяких вагань, 
треба рішуче перебудовува
тись. І перебудовуватись 
усім. Ми знаємо, що в су
спільстві нашому є сили, 
здатні взяти відповідаль
ність за перебудову, взяти 
на плечі цей вантаж. Ми 
впевнені, що наше суспіль
ство виконає завдання пере
будови, якщо воно очистить
ся, звільниться багато від 
чого. І насамперед від ста
рого мислення, старих під
ходів. Отож давайте оновлю
ватись. Оновлення починає
ться з нас. Ось чому я ка
жу, що все повинно почина
тися з партії, з керівних 
кадрів. Це ключове питання, 
товариші. Якщо десь партій
на організація •— обласна, 
районна чи первинна — за
пізнюється, то тим самим 
завдається шкода справі. І 
тому це треба ясно розуміти 
і прямо про це говорити, ви
ходячи з вищих інтересів су
спільства й народу. Рішуче 
ставати на шлях перебудо
ви. Зустрічаючись з людьми 
в радгоспах і колгоспах, я 
зрозумів, що перебудова їм 
потрібна. Ми повинні з ва
ми цю політику перевести в 
площину практичних рішень 
і конкретно знайти відповіді, 
що робити кожному на своє
му посту — в колгоспі, рад
госпі, на підприємстві, в чо
му кожен повинен додати. 
Люди морально і психоло
гічно до цього готові. Це 
добра основа для роботи на
ших кадрів, для партійних 
організацій. Тому якщо десь 
справа не йде, то це вже 
вина парторганізації, це ви
на керівних кадрів. Це теж 
треба по-партійному прямо 
говорити. Якщо хтось уже 
не може включитись у пере

будову, то він повинен дати 
дорогу іншим.

Якщо ви в мене спитаєте, 
що ж для реалізації пере
будови треба замінити всі 
кадри? Ні. Думаю, що ми 
з нашим народом 1 нашими 
кадрами повинні розв’язува
ти завдання перебудови. Але 
це не виключає, що можуть 
відбутись перестановки 1 в 
найвищих, і в середніх еше
лонах, і на рівні господарств, 
що відбудеться приплив но
вих свіжих сил. Але в ос
новному це ті кадри, з яки
ми ми повинні вирішити 
справу перебудови. Та, крім 
цього, існує й природний 
процес: є й такі, хто вже пі
дійшов до підсумку своєї 
трудової діяльності. І це 
зрозуміло. Або комусь прос
то вже не під силу взяти 
на себе нові завдання. Це 
теж зрозуміло, і нема чого 
тут драматизувати ситуацію. 
Кожен час має свої вимоги 
1 свої кадри, свої підходи. 
Хто здатний перебудуватись 
і піти цими новими шляха
ми, використовуючи нові під
ходи до політичної, органі
заторської та ідеологічної 
роботи, той повинен працю
вати і користуватись під
тримкою у трудящих і пар
тійних організацій. Мені ду
мається, що основна маса 
наших кадрів готова до 
цього. Можливо, по-різному: 
один швидше сприйме, ін
ший, може, подумає ще раз. 
У принципі ми виходимо з 
того, що основний склад на
ших кадрів розв’язуватиме 
ці завдання. Ми не маємо на
міру ламати наші кадри, лю
дей. І водночас ми не може
мо миритися з тим, щоб усе 
йшло як раніше, без приско
рення, без включення нових 
швидкостей.

На мене справило велике 
враження те, як люди своїм 
народним чуттям сприйняли 
смисл перебудови. Це найго
ловніше враження, яке я 
виношу від сьогоднішньої зу
стрічі.

Адже якщо настрою не
має, товариші, його не при
думаєш, хоч як підбадьорюй 
людину. Людей не обманеш. 
А ось так, як зараз настроє
ні наші люди, — це благо
датний грунт. Тому не мож
на втрачати часу парторгані- 
заціям 1 керівним кадрам. 
Треба рухати всі процеси пе
ребудови.

У чому головні її ланки? 
Перше: нам треба підтриму
вати атмосферу відкритості, 
обговорення з народом усіх 
питань, навіть найважчих, 
розв'язувати їх разом з ним. 
Для цього потрібна демо
кратизація, реальна участь 
наших людей. Тому ми й го
воримо — фундамент пере
будови — демократизація. 
Це — інші методи роботи 
в партійних органах, у на
родному господарстві і в усіх 
трудових колективах. Набу- 

ли вже свого законного за
стосування такі нові форми, 
як новий механізм господа
рювання, вибори керівників, 
ради колективів і на рівні 
бригади, і на рівні цеху, і на 
рівні підприємства. На при
кладі колективів підрядних 1 
сімейних ферм ви, напевне, 
відчули, як, виявляється, ви
голоднів наш народ і на
скільки він хоче не просто 
заробити більше — це ба
жання є і це зрозуміло, — 
але заробити чесно. Він же 
не урвати у держави, а за
робити хоче. Хіба це не со
ціалістичне бажання? Ціл
ком соціалістичне і тому не 
повинно бути ніяких обме
жень — все, що заробляє 
людина, повинно бути відда
не. Не можна допускати, 
щоб хтось, не заробляючи, 
одержував. Це 1 є соціалізм.

Ось жінка одна говорить: 
то бувало сидиш на бюлете
ні, ну й слава богу. Навіть 
можна ще один попросити. А 
тепер, каже, захворіла дити
на чи сама на бюлетені, а 
думка точить, як там ідуть 
справи. Ну просто терпіння 
немає, день-два минає і хо
четься швидше на роботу. 
Ось уже які турботи з’явля
ються, які думки народжу
ються. Все це дуже важливо, 
товариші. Треба заінтересу
вати людину, щоб колектив 
став стабільним, щоб люди
на була компетентною, квалі
фікованою, щоб усі люди 
одне одного знали. Тільки це 
й може забезпечити і про
дуктивність високу, і якість. 
Усе це створює нову атмос
феру. її треба підтримувати 
через демократію, через но
вий господарський механізм, 
через включення людини у 
самий процес планування, ор
ганізацію виробництва. Ось 
це нам потрібно, це стиму
лює працю, зміцнює ініціати
ву, сумлінність, підвищує 
продуктивність і поєднує ін
тереси колгоспу, радгоспу і 
суспільства з особистим ін
тересом. Якщо порушуються 
особисті інтереси, нічого не 
вийде, і суспільство програ
ватиме. Але якщо все піде 
тільки на зростання зарпла
ти, а країна від цього нічо
го не одержить, то і країна 
програє, і людина відчує, що 
й вона програє. Тому й по
трібно знаходити баланс ін
тересів, і ми його знаходи
мо через новий механізм, че
рез форми демократії — ось 
це перше, через обстановку 
гласності, через включення 
людей у всі процеси перебу
дови. Важко зараз працюва
ти. Всім нам іноді доводить
ся проходити ази демократії. 
Зараз ми відчули, що таке 
справжня демократія. Дехто 
налякався, дехто почав гово
рити: куди ж ми повели, чим 
це закінчиться? Але ті, хто 
так міркує, забувають про 
головне, що у людини завж- 
ди є здоровий розум. Десь 

може статися так, що да
дуться взнаки групові інте
реси, кругова порука, але в 
принципі всі хочуть, щоб на 
чолі бригади, цеху, підпри
ємства, колгоспу, радгоспу 
стояли надійні керівники, 
розумні, здатні вести, від
кривати перспективу, з якою 
пов’язано поліпшення життя. 
Наші люди це розуміють, і 
їм зовсім непотрібні доб
ренькі керівники. Ні, їм по
трібні талановиті, уважні лю
ди, які розуміють значення 
праці, але й вимогливі, спра
ведливо вимогливі. Демокра
тія — це велика справа.

Треба лише, щоб не дядь
ко за вас наводив порядок у 
колективі, а ви самі. Викори
стовуйте тепер демократичні 
форми. Це стосується і ке
рівників, і особливо парт- 
організацій. Перше, що тре
ба забезпечити, — це атмо
сферу, яка повинна працюва
ти на перебудову 1 робити 
людину соціально активною, 
відповідальною.

Друге. Іноді говорять, того 
не вистачає, цього не виста
чає, третього не вистачає. 
Сьогодні за весь день я не 
почув жодного необгрунтова
ного прохання. Всі прохання 
обгрунтовані, серйозні, з 
дрібницями люди навіть не 
звертаються. Це теж- гово
рить про зрілість наших лю
дей. Але при всьому тому, 
що багато у нас нерозв’яза
них питань і багато чого у 
нас не вистачає, і техніки, 
особливо для харчової про
мисловості, і будівельних 
механізмів, 1 матеріалів. Усе 
це так. Але, товариші, щоб 
не заплутатись, треба пере
будуватись 1 в цьому відно
шенні, зайняти правильні по
зиції.

Віднині на перший план 
уже виходить питання відда
чі. Так, ще є проблеми, які 
треба розв’язувати. Треба 
створювати комплекс машин 
на кожну культуру:' для 
моркви, для цибулі, для се
лери тощо. Але вже сьогодні 
головне питання — це відда
ча. Вже сьогодні на селі 
створено величезний потен
ціал, 1 він має працювати 
інакше, ніж досі. На перед
ній план виходять новий ме
ханізм на селі, нові форми 
організації, нові форми сти
мулювання, які дали б змо
гу поєднати інтерес суспіль
ства і особистий інтерес лю
дини.

Взяти хоча б сімейну фер
му Солдатових. За один рік 
вона дала прибавку 1800 кі
лограмів молока. А чому? 
Запрацювала заінтересова
ність людини, все розрахува
ли — визначили обов’язки 
керівництва, свої обов’язки, 
нормативи.

Або інший приклад з прак
тики на Кубані. Там все зо
рано, все освоєно. У колгос
пі, де ми були, в Тимаїиов- 

• ському ( районі одержали 
врожай соняшнику по 23 

центнери, а сімейна ланка 
— 35 центнерів. На тій же 
землі, з тим же дощем, з 
тими ж добривами і насін
ням, з тими ж машинами. Є 
подібні приклади і щодо ви
рощування бавовни. В одно
му з районів Псковської об
ласті пішли на сімейний, на 
колективний підряд, і таким 
чином, з тими ж людьми по
сіяли в більш короткі строки 
І З ВИСОКОЮ ЯКІСТЮ.

Так, товариші, треба ще 
розв’язувати багато питань 
села, зміцнювати його базу, 
і ми домовились у Политбю
ро про підготовку нового 
Пленуму ЦК для того, щоб 
доробити аграрну політику з 
урахуванням нової ситуації 
1 нагромадженого досвіду. 
Очевидно, зачепимо всі пи
тання: соціальні, матеріаль
ної бази та інші, щоб аграр
но-промисловий комплекс був 
вірно пов’язаний економічно 
в народногосподарському ком
плексі. З урахуванням змін 
оптових цін, щоб усі доходи 
колгоспів 1 радгоспів не були 
зведені нанівець. Про це все 
треба подумати. Але, товари
ші, запам’ятайте головне — 
це питання нових методів 
господарювання. Займіться 
цим. Сьогодні, коли ми роз
мовляли З ЛЮДЬМИ, ОДИН з 
бригадирів, він працює в бу
дівництві, сказав, що госпо
дарники і спеціалісти не ду
же активно йдуть на колек
тивний підряд. Керівникам 
треба діяти Інакше, лицем до 
всіх працюючих, лицем до 
демократії, до нових механіз
мів.

Майте на увазі, якщо 
хтось втратить час, залишить, 
ся в обозі. Звичайно, не слід 
заганяти в колективний під
ряд. Тут треба дуже багато 
працювати, включати 1 спе
ціалістів, і економістів, з на
родом радитися. Коли люди 
побачать, що керівництво 
колгоспу, радгоспу, партбю
ро вболіває за це, вони підуть 
на підряд. Але не слід роби
ти для моди, для звітності, 
для галочки: є підряд? Є ко
оператив у сфері обслугову
вання? Немає. Куди ж ди
вишся? Чому немає? Ти 
що, проти рішень пар
тії? Це старі розмови, 
старі нафталінні методи. Так 
робити не можна. Треба зай
матися по суті, переходити 
на нові методи господарю
вання і стимулювання.

Зараз ми маємо великі 
колгоспи і радгоспи, особли
во в інших зонах. У них є 
великі бригади, відділення, 
комплекси. Вони трохи відір
вались від землі. Це позна
чається на кінцевих резуль
татах. Тепер у рамках цих 
колгоспів і радгоспів, через 
колективний, сімейний під
ряд, через орендний підряд 
ми повинні забезпечити зв'я
зок з інтересами людини. І 
тоді ми з’єднаємо перевагу 
великого колективного гос
подарства з особистим ін
тересом людини. І це те, що 

треба. Діючи таким чином, 
за два-три роки можна ру
шити країну на це. Треба 
тільки повірити в це 1 грун
товно попрацювати, з розу
мом. Тоді справа піде.

Звичайно, людина на селі 
має бути влаштована. Як
що ці питання розв’язують
ся, стабілізується трудовий 
колектив. Люди цінять не те, 
як швидко зарплата зростає, 
а як змінюється село, як 
змінюються виробництво, по
бутові умови на виробництві, 
сам характер праці. Забез
печити це, і молодь піде в 
колгоспно-радгоспне виробни
цтво і вкладе в нього свій ро
зум, освіченість, сприйнятли
вість до нового, 1 тоді ще 
швидше піде технічний про
грес.

Що треба тепер для того, 
щоб усе це підняти і виріши
ти? Ініціатива, товариші, са
мостійність, відповідальність, 
ризик. Ризикуйте, беріть на 
себе, дійте, кооперуйтесь. 
Тут у вас, особливо в рамках 
об’єднання, можливості вели
чезні.

Значить, господарська іні
ціатива. Господарська під
приємливість. Самостійність. 
Не бійтеся ризику. Йдіть на 
неординарні рішення.

Ті господарства, які я ди
вився 1 в яких я розмовляв 
з людьми, — це все-таки в 
основному передові господар
ства. А от у ході розмови од
на жінка й говорить: Михай
ло Сергійовичу, а Ви й у 
глибинку поїдьте. Я зрозумів 
її натяк. Що не все так у 
Московській області, як ось 
тут, де ви зараз присутні, 
і не скрізь, як у Раменсько- 
му районі. Адже я добре 
знаю, що це саме так. Да
леко не такі справи 1 на за
ході, і на північному захо
ді, і на півночі. І не тільки 
там. І навіть поруч з Мос
квою є господарства слабкі, 
особливо з точки зору їх со
ціального розвитку, ство
рення стабільних колективів. 
А звідси й усі економічні та 
інші результати.

Але добре, що в Підмос
ков’ї активно пішов процес у 
кращий бік. Дедалі більше 
господарств набирає сили, 
стає в число стабільно рен
табельних, освоює індустріа
льні технології, шукає нових 
підходів, займається будівни
цтвом, відбудовує занедбані 
села, займається дорогами. 
Але, на жаль, це поки що 
тільки початок.

Справді, не тільки села, 
а й міста навіть у Підмоско
в’ї з точки зору розвитку 
соціальної сфери, з точки зо
ру розвитку торгівлі, побу
тового обслуговування за ба
гатьма показниками стоять у 
кінці списку областей Ро
сійської Федерації. Столич
на область. Звичайно, це не 
годиться. Ви повинні самі 
розв’язувати питання на тих 
шляхах, про які ми сьогод
ні говорили.

Московська область потре

бує серйозної перебудови, 
серйозної реконструкції, 
особливо легка й харчова 
промисловість. Уся соціаль
на інфраструктура потребує 
серйозного розвитку. Роботи 
тут багато. Але Московська 
обласна партійна організація 
нагромадила великий потен
ціал 1 може розв’язати ці 
завдання.

А строкатість у вас вели
ка, показники танцюють, по
ряд з передовиками багато 
середняків і просто відстаю
чих. Отож тільки підтягнув
ши всіх навіть до середнього 
рівня, вже можна зробити 
крок уперед. Якщо ж наб
лизитись до кращих госпо
дарств, тоді ви багато чого 
вирішите. Три мільйони тонн 
молока — це завдання ви 
повинні взяти собі на оз
броєння і йти до нього. Мі
льйон тонн овочів уже тре
ба мати. Мільйон тонн кар
топлі треба мати. Ми дума
ємо, що спеціалізація Мос
ковської області не повинна 
змінюватися. Ц,е не зерновий 
край. Це тваринницький, 
овочівницький край, картоп- 
лярський. Ось цю спеціалі
зацію 1 треба розвивати. 
Потрібно розвивати кормову 
базу. Корми ви самі повин
ні виробляти, а у вас дуже 
багато покупних, близько по
ловини.

Я ознайомився з заворовсь- 
кою технологією. Дивіться: 
ті самі добрива, те саме на
сіння. Правда, люди вже ін
ші, інша розстановка сил і 
засобів, інша система обро
бітку. І як земля заграла! 
Відразу 450 центнерів з гек
тара. Отож мільйон тонн 
картоплі можна швидше 
одержати, перейшовши на 
цю технологію, і вивільнити 
ще землі для конюшини.

Або подивіться, що дала 
голштинізація. Завдяки їй 
за останній рік-два поліп
шено стадо, дано приріст на
доїв молока.

Необхідно посилити союз 
науки і практики, включити 
в цю роботу наукові органі
зації Підмосков'я, щоб вони 
допомогли швидао підняти 
Підмосков’я з* точки зору 
продуктивності аграрного сек
тора. Ми будемо вам допо
магати. Але я, товариші, на
діюсь на вас, на комуністів 
Підмосков'я.

Прошу передати, сказав 
наприкінці М. С. Горбачов, 
привіт комуністам, трудящим 
господарств Підмосков’я від 
імені Центрального Коміте
ту, побажання великих ус
піхів. Ми надіємось на вас.

Разом з М. С. Горбачо
вим у поїздці в Раменський 
район були член Політбюро 
ЦК КПРС, секретар ЦК 
КПРС В. П. Никонов, пер
ший секретар МК КПРС 
В. К. Месяц,

А. БЄЛІКОВ, 
Б. ГРИЩЕНКО, 
М. ЖЕЛЄЗНОВ, 

спеціальні кореспонденти 
ТАРС.

У виконкомі міської Ради народних депутатів

РОЗПОДІЛЕНО
ФУНКЦІОНАЛЬНІ ОБОВ’ЯЗКИ

Виконавчий комітет Київської міської Ради народних де
путатів розглянув і затвердив розподіл обов’язків між го
ловою, заступниками голови та секретарем виконавчого ко
мітету.

Голова виконавчого коміте
ту міської Ради народних де
путатів

ЗГУРСЬКИЙ 
Валентин Арсентійович 

організовує роботу виконав
чого комітету 1 керує йо
го засіданнями, координує 
діяльність заступників голо
ви виконавчого комітету, ор- 
'ганізовує виконання рішень 
міської Ради та її виконав
чого комітету, вищестоящих 
органів державної влади 1 
управління. Керує роботою 
по добору, розстановці кад
рів відповідальних працівни
ків апарату виконкому міськ
ради, виконком ів райрад, 
відділів і управлінь системи 
міськради. Видає розпоряд
ження від Імені виконавчого 
комітету міської Ради на
родних депутатів.

Керус діяльністю відділів 
апарату виконкому: по конт
ролю і координації роботи 
планово-фінансових і право
охоронних органів; другого 
відділу; першої частини. Здійс
нює координацію діяльності: 
планової комісії; фінансового 
управління; управління внут
рішніх справ; відділу юстиції; 
державного арбітражу. Зай
мається питаннями взаємодії: 
райвиконкомів, військового ко
місаріату, міського суду, коле
гії адвокатів, штабу цивільної 
оборони, КРУ Мінфіну УРСР 
по м. Києву, міського комітету 
народного контролю, міської 
ради профспілок, міського но- 
мітету комсомолу, редакцій 
газет «Прапор комунізму» та 
«Вечірній Київ». Керує робо
тою ради директорів з проблем 
комплексного розвитку м. Ки
єва; комісією при виконкомі по 
попередньому розгляду клопо
тань міністерств, відомств, 
підприємств та організацій про 
запрошення на роботу й про
писку в м. Києві кваліфіко
ваних робітників І спеціалістів.

У разі відсутності голови ви
конавчого комітету його обо
в’язки виконують М. В. Лав- 
рухін, В. Г. Сальников.

Перший заступник голови 
виконавчого комітету міської 
Ради народних депутатів

ЛАВРУХІН 
Микола Васильович

організовує виконання рі
шень міської Ради народних 
депутатів, її виконавчого ко
мітету, вищестоящих органів 
державної влади і управлін
ня з питань комунального й 
шляхового господарства, бла
гоустрою 1 зеленого будівни 
цтва, контролю ресурсозбе- 
рігання, цільових комплекс
них програм «Навколишнє 
середовище» та «Енергокомп 
лекс».

Керує діяльністю відділів 
апарату виконкому по контро
лю І координації роботи орга
нізацій комунального госпо
дарства та благоустрою, по 
керівництву садівницькими то
вариствами. Здійснює коорди-

націю діяльності: виробничого 
управління водопровідно - ка
налізаційного господарства; 
управління експлуатації авто
мобільних шляхів (Київміськ- 
шляхуправління); виробничого 
управління підприємств зеле
ного будівництва («Київзелен- 
буд»); спецуправління проти
зсувних підземних робіт; уп
равління підприємств кому
нального обслуговування; уп
равління по санітарному очи
щенню міста («Київспецтранс»); 
управління по охороні навко
лишнього середовища; спеці
ального управління по контро
лю за станом благоустрою міс
та; підприємства мережі зов
нішнього освітлення («КиТв- 
місьнсвітло»); управління по 
обслуговуванню консульського 
корпусу. Займається питаннями 
діяльності: міжобласних управ
лінь «Головвторкольормет», «Го- 
ловвторчермет»; виробничо-за
готівельного об’єднання «Київ- 
вторресурси»; ВО «Київгаз»; ВО 
«Київенерго»; міського відді
лення товариства охорони
природи; міської ради товари
ства рятування на водах; 
міської ради садівницьких 
товариств. Несе персональ
ну відповідальність за ви
конання встановлених завдань 
по будівництву Південного мос
тового переходу і метро.
Сприяє роботі постійних комі
сій міської Ради народних 
депутатів (за закріпленим ко
лом обов’язків). Керує комісією 
виконкому по боротьбі зі сти
хійними явищами та комісією 
при виконкомі по економному 
й раціональному використанню 
матеріальних і паливно-енерге
тичних ресурсів.

У разі відсутності першого 
заступника голови виконкому 
його обов’язки виконує В. В. 
Баруленков.

Перший заступник голови 
виконавчого комітету міської 
Ради народних депутатів, го
лова планової комісії

САЛЬНИКОВ 
Віктор Григорович

організовує виконання рі
шень міської Ради народних 
депутатів, її виконавчого ко-' 
мітету, вищестоящих органів 
державної влади 1 управлін
ня з питань економіки та 
планування, економії і раці
онального використання тру
дових ресурсів, цільових 
комплексних програм «Пра
ця», «Товари народного спо
живання», платних послуг, 
надання шефської допомоги 
селу. Забезпечує розробку 
проектів поточних 1 перспек
тивних планів економічного і 
соціального розвитку міста, 
зокрема по товарах народно
го споживання 1 послугах на
селенню, внесення їх у ви
конавчий комітет міської Ра
ди народних депутатів і 
контроль за виконанням цих 
планів.

Здійснює роботу по коорди
нації виробництва товарів на
родного споживання на всіх 
підприємствах міста незалеж-

но від відомчої підпорядкова. 
ності, координацію діяльності 
відділів і управлінь виконкому 
міської Ради народних де
путатів. районних у місті Рад 
народних депутатів у галузі 
планування економічного і со
ціального розвитку, а також 
методичне керівництво та об
мін досвідом у цій галузі, за
безпечує взаємодію з ними 
при складанні планів І здійс
ненню контролю за їх вико
нанням. Безпосередньо керує 
діяльністю планової комісії 
міськвиконкому. Займається 
питаннями діяльності: управ
ління матеріально-технічного 
постачання; управління по пра
ці; статистичного управління; 
відділу по комплексному еко
номічному і соціальному роз
витку; міської контори Держ
банку СРСР; міської контори 
Будбанку СРСР; управління 
Держстраху м. Києва; управ
ління Держтрудощадкас; від
ділу цін; міського науково- 
енономічного товариства; комі
сії по раціональному розподі
лу трудових ресурсів; комісії 
по визначенню пайової участі 
підприємств та організацій у 
соціально - побутовому і кому
нальному будівництві міста. 
Сприяє роботі постійних комі
сій міської Ради народних де
путатів (за занріпленим колом 
обов’язків).

У разі відсутності першого 
заступника голови виконкому 
його обов’язки виконують В. М. 
Кочерга, А. М. Атаманчук.

Заступник голови виконав
чого комітету міської Ради 
народних депутатів

БАРУЛЕНКОВ 
Валерій Володимирович

організовує виконання рі
шень міської Ради народних 
депутатів, його виконавчого 
комітету, вищестоящих орга
нів державної влади і уп
равління з питань генераль
ного плану розвитку міста, 
будівництва і архітектури, 
молодіжних житлових комп
лексів та будівництва госп- 
способом. Керує діяльністю 
відділу апарату виконкому по 
контролю 1 координації г 
боти будівельних і проектних 
організацій міста.

Здійснює координацію діяль
ності: головного архітектурно - 
планувального управління (Го- 
ловАПУ); головного управління 
проектних робіт по житлово-ци
вільному та комунальному бу
дівництву («Київпроект»); голов
ного управління по житловому 
та цивільному будівництву в 
м. Києві (Голокиївміськбуд); го
ловного управління капіталь
ного будівництва (ГоловУКБ); 
генпідрядного тресту по будів
ництву інженерних споруд («Ки- 
ївіИжбуд»); управління «Київ- 
рембуд»; управління по органі
зації проектування та будівни
цтва міста; тресту промисло
вості будівельних матеріалів.

Займається питаннями діяль
ності: управління «Київметро- 
буд»; будівельних і проектних 
організацій («Укргідроспвцб^- 
ду», «Укргідромеханізації»,
«Уирбурводу», «Мостобуду», 
«Укрпромзалізобетону», «Укр- 
річбуду», «Південнозахідтранс- 
буду», «КиївЗНДІЕПу», «Діпро- 
цивільпромбуду», «Діпроміста», 
чВНДПІенергопрому», «Пів-
дендіпробудматеріалів»). Сприяє 
роботі постійних комісій мі
ської Ради народних депута
тів (за закріпленим колом 
обов’язків).

У разі відсутності заступника 
голови його обов’язки виконує 
М. В. Лаврухін.

Заступник голови виконавчо
го комітету міської Ради на
родних депутатів

КОЧЕРГА 
Віталій Миколайович

організовує виконання рі
шень міської Ради народних 
депутатів, її виконавчого ко
мітету, вищестоящих органів 
державної влади 1 управлін
ня з питань координації нау
ково-технічного прогресу ре
гіону, цільових комплексних 
програм «Київпрогрес»,
«Транспорт», «Матеріало
місткість», роботи науково- 
дослідних організацій, про
мислових підприємств, транс
порту і зв’язку.

Керує діяльністю відділів 
апарату виконкому: по конт
ролю і координації роботи 
промисловості, зв’язку і науко
во-технічного прогресу; по 
керівництву гаражно - буді
вельними кооперативами. Здійс
нює координацію діяльності: 
відділу по координації роботи 
транспорту; трамвайно - тро
лейбусного управління; управ
ління місцевої промисловості; 
технічного управління; НВО 
«Міськснстемотехніка». Займа
ється питаннями діяльності: 
наукових організацій міста; 
промислових підприємств міста 
(крім Держагропрому УРСР'- 
Київського метрополітену; мі
ського управління професійно- 
технічної освіти; управління 
«Київпасавтотранс»; управлін
ня «Київвантажавтотранс»; вод
ного, повітряного І залізнично
го транспорту; міського това
риства «Автомотолюбитель
УРСР»; Київського поштамту; 
міської телефонної мережі; мі
ської радіотрансляційної ме
режі; управління Київського 
округу Держмісьнтехнагляду 
УРСР; міського агентства «Со- 
юздруи». Сприяє роботі пос
тійних комісій міської Ради 
народних депутатів (за закріп
леним колом обов’язків). Керує 
роботою комісій при виконко
мі: з питань запобігання трав
матизму; по безпеці дорожньо
го руху.

У разі відсутності заступни
ка голови виконкому його 
обов’язки виконує В.' Г. Саль
ников.

Заступник голови виконавчо
го комітету міської Ради на
родних депутатів

МЕНЖЕРЕС 
Галина Миколаївна

організовує виконання рі
шень міської Ради народних 
депутатів, її виконавчого ко
мітету, вищестоящих органів 
державної влади 1 ^правлін
ня з питань культури, на
родної освіти, охорони здо
ров’я, соціального забезпе 
чення 1 діяльності громадсь
ких організацій в галузі со
ціально • культурного будів
ництва, реалізацію цільових 
комплексних програм «Усе 
найкраще — дітям», «Здо
ров’я», «Комп’ютер».

Керує діяльністю ВІДДІЛІВ 
апарату виконкому: по конт
ролю за роботою соціально - 
нультурних закладів; зовніш
ніх зв’язків. Здійснює коорди
націю діяльності: головного уп
равління культури; управлін
ня кінофікації; управління на
родної освіти; управління охо
рони здоров’я; аптечного уп
равління; ВО «Київміськоформ- 
лення». Займається питаннями 
діяльності: творчих спілок і 
жінрад міста; міської органі
зації Українського товариства 
охорони пам’яток історії та 
культури; міського комітету 
Товариства Червного Хреста; 
уповноваженого ради у спра
вах релігій при Раді Міністрів 
УРСР по м. Києву; вищих І 
середніх спеціальних навчаль
них закладів; Київського об’єд
нання Держномінтуриста СРСР; 
опікунства та патронажу. Зай
мається питаннями ідейно-пат
ріотичного виховання молоді; 
роботи за місцем проживання 
з підлітками. Сприяє роботі 
постійних комісій міської Ра
ди народних депутатів (за за
кріпленим колом обов'язків). 
Керує роботою комісій при 
виконкомі: у справах неповно
літніх; по радянських тради
ціях, святах та обрядах; над
звичайної протиепідемічної. 
Керує міською радою у спра
вах Іноземних студентів.

У разі відсутності заступни
ка голови винонкому її обо
в'язки виконує А. і. Холоден
ко.

Заступник голови виконавчо
го комітету міської Ради на
родних депутатів

САВЧУК 
Володимир Романович

організовує виконання рі
шень міської Ради народних 
депутатів, його виконавчого 
комітету, вищестоящих орга
нів державної влади і уп
равління з питань Продово

льчої програми і цільової 
комплексної програми «Ки- 
ївплодоовоч», торгівлі, гро
мадського харчування, побу
тового обслуговування на
селення, агропромислового 
комплексу, включаючи пи
тання завезення і зберігання 
плодоовочевої продукції, під
собних господарств підпри
ємств, організацій і установ, 
розвитку кооперативної та 
індивідуальної трудової ді
яльності з питань виробницт
ва товарів народного спожи
вання 1 сфери послуг.

Керує діяльністю відділу 
апарату винонкому по контро
лю і координації роботи тор
гівлі та побутового обслугову
вання. Здійснює координацію 
діяльності головного управлін
ня торгівлі; управління гро
мадського харчування; управ
ління побутового обслуговуван
ня населення; управління по 
заготівлях І поставках палива 
населенню, комунально ■ по
бутовими підприємствами І 
Установами («Київміськпаливо»); 
управління «Київплодоовоч- 
пром»; ветеринарного відді
лу; міської станції по боротьбі 
з хворобами тварин. Займає
ться питаннями діяльності: 
міськкоопторгу; управління 
ринками; управління держінс- 
лекції по якості товарів і 
торгівлі; об’єднання книжкової 
торгівлі «Київкнига»; ВО хлібо
пекарної промисловості; м'ясо- 
молочної і харчової промисло
вості; об’єднання «Київпобутра- 
діотехніна»; розподілом вбудо
ваних приміщень У житлових 
будинках. Сприяє роботі пос
тійних комісій місьної Ради 
народних депутатів (за закріп
ленії м колом обов'язків). Ке
рує роботою КОМІСІЇ при ви
конкомі по боротьбі з пияцт
вом.

У разі відсутності заступни
ка голови виконкому його обо
в’язки виконує Є. А. Ясинський.

Заступник голови виконавчо
го комітету міської Ради на
родних депутатів

ЯСИНСЬКИЙ 
Євген Анатолійович

організовує виконання рі
шень міської Ради народних 
депутатів, його виконавчого 
комітету, вищестоящих орга
нів державної влади і управ
ління з питань обліку і 
розподілу житлової площі, 
житлово - будівельних коопе
ративів, експлуатації житло
вого господарства, реалізації 
цільових комплексних про
грам «Забезпечення до 2000 
року кожної сім’ї в м. Ки
єві окремою квартирою» та 
«Фізкультура і спорт».

Керує діяльністю відділу 
апарату виконкому по контро 
лю 1 координації роботи жит

лового господарства. Здій
снює координацію діяльнос
ті: управління житлового
господарства; управління ло 
обліку й розподілу житло
вої площі; управління житло
во-будівельних кооперативів; 
міського бюро технічної ін
вентаризації; комітету по фі
зичній культурі і спорту. Зай
мається питаннями діяльності: 
міського комітету ДТСААФ; 
добровільних спортивних то
вариств; міської ради Українсь
кого товариства мисливців і 
рибалок. Займається питання
ми житлового фонду, що нале
жить громадянам на правах осо
бистої власності, і нежитлово- 
го фонду; роботи за місцем 
проживання з дорослими; під
готовки молоді до служби в 
Радянській Армії. Сприяє ро
боті постійних комісій міської 
Ради народних депутатів (за 
закріпленим колом обов’язків). 
Керує роботою спостережної 
комісії виконкому.

У разі відсутності заступника 
голови виконкому його обов'яз
ки виконує В. Р. Савчук.

Секретар виконавчого комі
тету міської Ради народних 
депутатів

ХОЛОДЕНКО 
Анатолій Іванович

організовує роботу апарату 
виконавчого комітету, забез
печує підготовку матеріалів 
на розгляд міської Ради та 
її виконавчого комітету, сво
єчасне доведення до відпо
відних підприємств, установ 1 
організацій, а також служ
бових осіб 1 громадян рі
шень Ради та її виконавчо
го комітету. Відповідає за 
стан діловодства, обліку і 
звітності, організаційну та 
матеріально - технічну під
готовку сесій міської Ради 1 
засідань її виконавчого комі
тету та президії. Забезпечує 
за дорученням виконавчого 
комітету виконання заходів 
щодо підготовки і проведення 
виборів до вищих і місцевих 
органів державної влади та 
до народних судів.

Керує діяльністю відділів 
апарату виконкому: загального; 
організаційно • інструкторсько
го; юридичного; нагород; гос
подарського; приймальні ви
конкому; централізованої бух
галтерії; сектора кадрів. Здійс
нює координацію діяльності: 
управління соціального за
безпечення; запису антів гро
мадянського стану (загс); дер
жавного архіву м. Києва; ав
тобази легкових автомобілів 
виконкому. Займається питан
нями соціалістичної законності 
в нормативних антах місцевих 
Рад. Сприяє роботі постійних 
комісій міської Ради народних 
депутатів. Керує роботою комі
сії виконкому по розгляду пи
тань прописки і перепрописки 
жителів міста І громадян, які 
прибули до м. Києва, міського 
штабу ДНД та громадських 
пунктів охорони порядну. Ко
ординує діяльність адміністра
тивних комісій при виконко
мах райрад народних депута
тів.

У разі відсутності секретаря 
виконкому його обов'язки ви
конує Г. М. Менжерес.

СТИКУВАННЯ 
НА ОРБІТІ

ПОВІДОМЛЕННЯ ТАРС

6 серпня 1987 року о 2 го
дині 28 хвилин московського 
часу здійснено стикування ван
тажного корабля «Прогресс-31» 
з пілотованим комплексом 
«Мир».

Взаємний пошук, зближення, 
причалювання і стикування 
виконувались за допомогою 
бортової автоматики. Ці проце
си контролювались Центром 
управління польотом у взаємо
дії з наземним командно-вимі
рювальним комплексом, а та
кож космонавтами Романенком 
і Александровим.

Корабель «Прогресс-31» при
стикований до комплексу з 
боку модуля «Квант». На орбі
ту доставлено паливо для 
об’єднаної рушійної установки 
станції, продукти, воду, ус
таткування та апаратуру, а та
кож пошту.

За даними телеметричної 
інформації і доповідями екі
пажу, бортові системи пілото
ваного комплексу «Мир» пра
цюють нормально.

Самопочуття Юрія Романен- 
ка і Олександра Александро
ва добре.

Як повідомили кореспонден
тові «Вечірнього Києва» в Ук
раїнському гідрометцентр!, тем
пература повітря в місті о 10-й 
годині була 12 градусів.

Атмосферний тиск о 10-й го
дині становив 745 мм. віднос
на вологість повітря 82 про
центи.

За останню добу рівень води 
у Дніпрі біля Києва підвищив
ся на 6 сантиметрів і на 9-у 
годину складав 440 сантимет
рів. Температура води 19,6 гра
дуса.

Завтра по Києву передбачає
ться мінлива хмарність, очі
кується дощ, гроза. Вітер пів
денно-західний, 5 — 10 метрів 
на секунду. Температура вночі 
близьке» 10. вдень 22 24 гра
дуси.

САМОПОЧУТТЯ

Найближчої доби, за прогно
зами синоптиків, погоду ви
значатиме область підвищеного 
тиску. Відносна вологість по
вітря вдень зменшуватиметься, 
а атмосферний тиск істотно не 
змінюватиметься.

Такий метеокомплекс не по
винен негативно позначитися 
на самопочутті людей з серце
во-судинними й бронхо-легене- 
8ими захворюваннями.

Клініцисти рекомендують ви
користати наступні вихідні дні 
для активних форм відпочин
ку на свіжому повітрі, не за
буваючи при цьому про про
філактичні заходи, процедури, 
що загартовують організм.

2 стор. • Вечірній Київ П'ятниця, 7 серпня 1987 р.



УКАЗ
ПРЕЗИДІЇ ВЕРХОВНОЇ 
РАДИ УКРАЇНСЬКОЇ РСР

Про присвоєння 
тов. Фоміних М. Ф.

почесного звання 
заслуженого працівника 

фізичної культури 
Української РСР

За заслуги в розвитку фі
зичної культури і спорту 
присвоїти начальнику відді
лу футболу Державного ко
мітету Української РСР по 
фізичній культурі 1 спорту 
тов. Фоміних Миколі Федо
ровичу почесне звання заслу
женого працівника фізичної 
культури Української РСР.

Голова Президії 
Верховної Ради 

Української РСР 
В. ШЕВЧЕНКО. 

Секретар Президії 
Верховної Ради 

Української РСР 
М. ХОМЕНКО.

м. Київ,
6 серпня 1887 року.

З ЛІТОПИСУ ДРУЖБИ
У наймолодшому в столи

ці Державному музеї літе
ратури УРСР розгорнута 
виставка «Узбецько-україн
ські літературні зв’язки».

В експозиції — блискучий 
переклад геніальної поеми 
Алішера Навої «Фархад і 
Шірін», здійснений М. Ба
жаном. І поруч «Кобузчи»— 
«Кобзар» Тараса Шевченка 
за редакцією Гафура Гуля
ма і з його післямовою, вико
наний цілим сузір’ям перек
ладачів — Хаміідом Алімд- 
жаном, Зульфією, Аскадом 
Мухтаром, Мірмухсіном, 
Рамзом Бабаджаном, повість 
«Тарас на Аралі» У. Бекба- 
улова.

У вітрині «Узбекистанські 
поезії» М. Бажана, якому 
було присвоєно звання на
родного поета Узбекистану, 
кинджал, подарований поету 
узбецькими друзями, жур

нал «Звезда Востока» з біб
ліотеки Павла Тичини.

Переклади узбецьких пись
менників представлені на 
виставці окремими видання
ми, в журналах «Сузір’я», в 
збірках «Сонячний край», 
«Узбецьке радянське опові
дання». Скільки таланту, 
серця вклали в цю благород
ну справу українські митці 
С. Тельнюк, В. Гримич,
H. Кащук, С. Иовенко, 
Л. Талалай. Тут книги ви
давництва «Веселка», серед 
перекладачів — незабутні 
майстри слова Г. Тютюнник,
I. Ле. У центрі — видання 
«Узбецькі народні казки» з

прекрасними ілюстраціями 
художника В. Савадова. Ори
гінали малюнків — в експо
зиції.

З хвилюванням підходимо 
до вітрин, у яких лежать ма
ленькі сірі книжечки, вида
ні в суворі роки Великої Віт
чизняної війни. Автори — 
Гулям, Айбек, Файзі, Рах- 
мат, Уйгун, Шейхзаде. Усі 
вони — з дарчими написами 
прекрасному поету 1 перекла
дачу М. Терещенку, який 
перебував тоді в Ташкенті. 
Вони збереглися в його зна
менитій колекції. Зараз ця 
колекція — гордість нашого 
музею. Здається, ці пожовк-

лі аркуші ще й досі зберіга
ють тепло рук прекрасних 
людей. В архіві М. Тере- 
щенка довго зберігався не- 
опублікований вінок сонетів 
«Слово і слава», написаний 
у 1943 році в Ташкенті і 
присвячений славним синам 
узбецького народу — Ясаві, 
Хорезм!, Дурбеку, Лютфі, 
Бабуру та іншим. Цей вінок, 
любовно створений україн
ським поетом, — ще один 
промовистий вияв братер
ської дружби. Перша публі
кація сонетів також в екс
позиції виставки.

Цікавою є частина вистав
ки, представлена з фондів

Державного музею театраль
ного, музичного 1 кіномистец
тва УРСР. Це — фотографії 
сцен із спектаклів «Наталка 
Полтавка», здійсненого уз
бецьким театром імені Му- 
кімі у 1943 році, «Шовкове 
сюзане» А. Каххарі, по
ставленого у Харківському 
театрі російської драми. Тут 
— афіші, програми, фото 
учасників Декади української 
літератури та мистецтва в 
Узбекистані в 1965 році.

Невичерпні джерела бра
терства двох народів, випро
буваного вогнем 1 кров’ю в 
роки Великої Вітчизняної 
війни, демонструє нова вис
тавка, на якій уже побувало 
більш як 1000 чоловік.

Катерина КРИВОРУЧКО, 
завідуюча відділом україн
ської радянської літерату
ри музею.

Іван Васильович
МИКОЛАЙЧУК

Після тяжкої тривалої 
хвороби на 47 році життя 
помер заслужений артист 
Української РСР, член прав
ління Спілки кінематографіс
тів України, режисер - по
становник Київської кіносту
дії художніх фільмів імені 
О. П. Довженка Іван Васи
льович Миколайчук — тала
новитий митець, продовжу
вач довженківських тради
цій у вітчизняному кінемато
графі.

Народився Іван Васильович 
15 червня 1941 року в селі 
Чортория Вашковецького ра
йону Чернівецької області. 
Потяг до мистецтва з юних 
років провів його через му
зичне училище, акторську 
студію при Чернівецькому 
драматичному театрі. Київ
ський Інститут театрального 
мистецтва імені І. К. Кар- 
пенка-Карого до вершин ук
раїнського кіномистецтва в 
усій його багатогранності.

Свою творчу біографію він 
почав у ролі молодого Та
раса Шевченка в кінострічці 
режисера В. Денисенка 
«Сон». Глядач добре пам’я
тає Івана Васильовича в об
разах Івана («Тіні забутих 
предків»), Давида Мотузки 
(«Бур’ян»), Петра («Білий 
птах з чорною ознакою»), 
Громова («Комісари»), Ва
силя («Пропала грамота»), 
Фабіяна («Вавілон XX») та 
багатьох інших. Яскраво

проявився в І. В. Миколай
чука хист кінодраматурга 1 
режисера. За його сценарія
ми 1 в співавторстві створе
но фільми «Білий птах з 
чорного ознакою», «Мріяти і 
жити», «Відлюдько», «Така 
пізня, така тепла осінь», «І 
в звуках пам’ять відгукнеть
ся».

Фільм, яким дебютував 
І. В. Миколайчук як режи- 
cep-постановник, — «Ваві
лон XX» — на XII Всесоюз
ному фестивалі одержав, 
приз за кращу режисуру.

За заслуги в розвитку ра
дянського кіномистецтва 
І. В. Миколайчука нагород
жено орденами Трудового 
Червоного Прапора, Дружби 
народів, медаллю «За доб
лесний труд», Почесними 
Грамотами Президій Верхов
них Рад Української та Ка
захської РСР, Грамотою 
Президії Верховної Ради 
Української РСР, удостоєно 
Республіканської премії 
ЦК ЛКСМ України імені 
Миколи Островського.

Світла пам’ять про Івана 
Васильовича Миколайчука, 
талановитого митця, назавж
ди збережеться в серцях 
усіх, хто його знав.

Держкіно УРСР.
Спілка кінематографістів 
України
Київська кіностудія ху
дожніх фільмів їм. О. П. 
Довженка

ДРУЖНІ ЗУСТРІЧІ В СТОЛИЦІ УКРАЇНИ
Корисними контактами, ці

кавими зустрічами і розмова
ми було сповнене перебування 
у столиці України учасників 
Днів Ісландії в СРСР. Послан
ці дружньої країни були при
сутні на урочистих зборах 
представників трудящих міс
та з нагоди відкриття свята 
радянсько-ісландської друж
би, зустрічалися з активістами 
Українського товариства друж-

би і культурного зв’язку з за
рубіжними країнами. Вони 
ознайомились з експозиціями 
Київського філіалу Централь
ного музею В. І. Леніна та 
Українського державного му
зею історії Великої Вітчизня
ної війни 1941—1945 років.

Незмінним успіхом у киян 
користувались виступи творчо
го колективу дружньої краї
ни, про досягнення працьови-

того ісландського народу в 
усіх сферах його життя яск
раво й переконливо розпові
ли виставки.

6 серпня група активістів і 
представників керівництва то
вариства «Ісландія — СРСР» 
на чолі з головою його прав
ління І. Йонссоном, інші учас
ники Днів відбули в Одесу, 
де продовжаться заходи в 
рамках свята радянсько - іс
ландської дружби.

(РАТАУ).

Літо піонерське

«космос»
У СВЯТОШИНСЬКОМУ ЛІСІ

«Альтаїр», «Блакитна чай
ка», «Марсіяни» — так на
зивають юні корольовці 
свої загони-«екіпажі». І сам 
заводський піонерський 
табір, розташований у ма
льовничому Святошинсько- 
му лісі, має неземну наз
ву — «Космос»,

Та варто познайомитися 
ближче з життям піонерсь
кої республіки, як від загад
ковості не залишиться й слі
ду. Діти Із задоволенням 
розкажуть 1 покажуть усе, 
чим пишаються, що створе
но в їхньому спільному «кос
мічному кораблі» руками 
батьків — трудівників ви
робничого об’єднання Імені 
С. П. Корольова та їхніми 
власними, поділяться, як ве
село й цікаво відпочивають.

Ось чергові — вони най
поважніші в таборі — як 
справжні господарі стежать 
за порядком на території, до
помагають у їдальні. А ось 
наймолодші — загін «Марсі
яни» — вчаться марширува
ти.

А ось хлопчики та дівчат-

ка оточили старшу піонер- 
вожату, яка читає їм нову 
цікаву книжку. Знайомимося 
з нею: складальниця одного 
з наукових підрозділів об’єд
нання, комсомолка Оксана 
Кожушко.

З піонерської кімнати ли
нуть звуки музики — там 
розучують новий танець. Ці
каво і в гуртках заводської 
станції «Юний технік», яких 
у таборі шість. Тут 1 шиття, 
і випалювання, і конструю
вання...

— Дітям цікаво відпочи
вати, — говорить начальник 
табору, п’ятикурсник педін
ституту Ігор Урбанський. — 
Вони із задоволенням брали 
участь у вечорі інсценізова
ної пісні, у конкурсі «Госпо
дарочка», в спортивних зма
ганнях, малих Олімпійських 
іграх, екскурсіях. А попере
ду ще чимало цікавого.

Багато теплих слів ми по
чули від співробітників та
бору про батьків юних коро- 
льовців. Трудівники об'єд
нання багато зробили, щоб 
забезпечити їм повноцінний 
відпочинок. Працівники ряду

служб, профспілкові активіс
ти ще до відкриття табору 
під час суботників та неділь
ників ретельно прибрали те
риторію, зробили поточний 
ремонт, підготували до екс
плуатації два плавальних ба
сейни з підігріванням води, 
побудували приміщення для 
душових.

Чистота 1 порядок панують 
у спальних корпусах, їдаль
ні, на Ігрових та спортивних 
майданчиках. Із заводської 
теплиці в їдальню привозять 
овочі та фрукти.

Одна Із змін табору — са
наторно-курортна. Кваліфіко
вану допомогу дітям надають 
лікарі заводського санаторію- 
профілакторію.

...Полум’яніє над соснами 
прапор, будять ранкову ти
шу міідноголосі сурми. Так 
розпочинається ще один день 
піонерського літа.

Ірина НАГРЕБЕЦЬКА, 
громадський кореспондент.

НА ЗНІМКАХ: піонерський
табір «Космос»; рада з піонер- 
вожатою.

Фото Сергія ХОЛОДА.

Резонанс
«Давайте повіримо справі» 15.04.87 р., 29.06.87 р.

БІБЛІОТЕКА—
ДЛЯ ЧИТАЧА

Багатьох наших читачів, особливо працівників бібліотек, за
цікавили питання перебудови бібліотечної справи, про які 
йшлося в публікації «Давайте повіримо справі» (15.04. 
87 р.), у читацьких листах, надрукованих у нашій газеті 29 
червня.

Сьогодні, завершуючи цю дискусію, ми пропонуємо ще 
кілька листів із нашої пошти.

...І зірочку 
дістануть

Добре працює колектив 
працівників Державної рес
публіканської бібліотеки для 
юнацтва Імені В. Василев- 
ської. Справжні ентузіасти 
своєї справи, вони з макси
мальною віддачею викорис
товують чудово оформлений 
невеликий зал, технічні за
соби для проведення лекцій 
і бесід з молоддю на різні 
теми. Так, у літературно-му
зичній вітальні виступали 
М. Мозговий, О. Злотник, 
Ю. Шевченко та інші відо
мі композитори, художники, 
журналісти, працівники му
зеїв. Цікавими вийшли пуш- 
кінські вечори, зустрічі з 
іноземними студентами, що 
виконували політичні пісні. 
Під керівництвом завідуючої 
відділом мистецтва О. Боб
рик працівники бібліотеки 
А. Острова 1 Д. Шарський 
готують 1 проводять диско- 
вечори, присвячені радянсь
кій і зарубіжній естраді, що 
супроводжуються слайдофіль- 
мами. Особливим успіхом ко
ристується програма, присвя
чена творчості В. Висоцько- 
го. її вже виконували близь
ко ЗО разів для учнів шкіл, 
СПТУ, дітей з дитячого са
наторію, студентів інституту 
культури 1 народного госпо
дарства.

Кожен з тих, хто побував 
на цих вечорах, стає читачем, 
для якого тут «зірочку з не
ба дістануть», підберуть ма
теріал, допоможуть зробити 
магнітофонний запис, пові
домлять додому про надход
ження джерела, яке заціка
вило. Всім, хто сюди прихо
дить, передається любов до 
книги 1 жадоба знань.

Хочу побажати працівни- 
. кам бібліотеки великих ус

піхів у їх самовідданій пра
ці.

Олена НАВРОЦЬКА, 
викладач музичного учили* 
ща імені Р. Гліера.

Що заважає 
перебудові

Згадую часи, коли ми бу
ли господарями своєї спра

ви. У бібліотеку, де я пра
цюю, щорічно надходило 
більш як 13 тисяч книг. Та 
ось із січня 1977 раку в міс
ті здійснена централізація 
бібліотек. І що ж? Перше, 
що ми відчули, це різкий 
спад надходжень нової лі
тератури. З 13 тисяч ми 
«спустилися» до 6, потім до 
5, 3 тисяч 1, зрештою, в 
1986 році одержали всього 
2200 примірників. Як пра
вило, нові книги ми стали 
одержувати раз на квартал.

Ще гірше стало цього ро
ку. Книги надходили в біблі
отеку лише в кінці квітня, 
а в першому півріччі цього 
року наша бібліотека одер
жала... 347 примі ринків книг 
1 брошур. А в нас більйіе 
п'яти тисяч читачів. Сьогод
ні величезним попитом кори
стуються матеріали XX з’їз
ду ВЛКСМ, січневого Пле
нуму ЦК КПРС (1987 р.), 
а задовольнити його ми не 
можемо.

Зате з першого січня до
дали ряд посад — головно
го бібліотекаря у кожному 
районі, головного бібліотека
ря по координації, головно
го бібліотекаря для обслуго
вування дітей, головного біб
ліотекаря для обслуговуван
ня юнацтва. У кожному ра
йоні 4—5 редакторів. Мені 
здається, що таке доповнен- 
ня, крім матеріальних збит
ків, нічого не дає. Якщо в 
районі 7—8 бібліотек — до
статньо завідуючих філіала
ми, головного бібліотекаря 
районної бібліотеки, директо
ра 1 заступника директора, 
бібліографа 1 методиста. А 
якщо до цього додати ще

більше 20 методистів, бібліо
графів, головних бібліотека
рів у ЦРБ імені Лесі Укра
їнки — методичного керів
ництва більш, ніж досить. 
Особливо редакторів і стар
ших редакторів, котрі, крім 
механічного розмноження ме
тодичного матеріалу, одержа
ного з ЦРБ імені Лесі Укра
їнки або ЦМБ імені «Моло
дої гвардії», нічим не займа
ються, виконують те, що у 
філіалах роблять «звичайні» 
бібліотекарі. Незважаючи на 
те, що вже 10 раків, як у 
місті завершена централіза
ція, поки що, на мій погляд, 
вона нічого хорошого не да
ла.

Скорочення непотрібних 
посад, створення належної 
матеріальної бази, нормаль
них умов для працівників бі
бліотек, реальна оцінка ро
боти бібліотекаря, — ось, 
на мій поглад, основні прин
ципи перебудови бібліотечної 
справи.

Я уже 19 років працюю 
завідуючим бібліотекою імені 
О. М. Радіщева. Багато у 
нас говорять про клубну ро
боту в бібліотеках. А як іде 
робота у більшості з цих клу
бів? Усі заходи оплачують
ся. Якщо бібліотека, в тому 
числі бібліотека імені «Мо
лодої гвардії», здатна орга
нізувати роботу 12 клубів, 
чому ції заняття не відбува
ються на громадських заса
дах? А це цілком можливо: 
у кожній бібліотеці записані 
діячі науки і культури, пе
дагоги, працівники юстиції, 
більшість із них є членами 
товариства «Знання». У сво
їй бібліотеці ми проводили 
читацьку конференцію за 
участю наукових працівників 
на громадських засадах.

Соціалістичне змагання се
ред бібліотечних працівників 
носить формальний характер.

Деренік ЄРЕМЯН, 
завідуючий бібліотекою іме
ні О. М. Радіщева.

З офіційної відповіді
Статтю «Давайте повіримо 

справі» обговорено на раді 
директорів централізованих бі
бліотечних систем та науково- 
методичній раді з питань біб
ліотечної роботи, визнано ак
туальність порушених проб
лем.

Головним управлінням куль
тури з 1987 року вжито ряд 
заходів, які, на наш погляд, 
сприятимуть поліпшенню ефек
тивності методичного керівни
цтва бібліотеками міста. Так, 
в місті проведено централіза
цію мережі бібліотек в рам
ках адміністративних районів, 
затверджено нову структуру 
центральних міських та район
них бібліотек міста, централі
зовано процеси комплектуван
ня та бібліотечної обробки 
фондів, що дасть змогу вирі
шити питання оперативної ін
формації киян про нові над
ходження літератури в бібліо-

теки міста. Надано самостій
ність бібліотекам в питаннях 
планування їх роботи.

Одночасно ми розуміємо, 
що питання перебудови ще 
потребують вдосконалення, то
му прийнято рішення створи
ти комісію по вивченню пи
тань скорочення планово-облі
кової документації, зменшен
ня навантаження читачів та 
книговидачі на одного бібліо
текаря, по виробленню поло
ження та умов соціалістично
го змагання серед бібліотек 

. міста. З 15 червня комісія роз
почала роботу, її висновки та 
пропозиції будуть передані в 
головне управління культури 
та відділ бібліотек Міністер
ства культури УРСР для прий
няття остаточних рішень.

,М. БЕЗВЕРХИЙ, 
начальник головного управ
ління культури.

Завгар 
не розуміє...

Начальника 5-го гаража 
об’єднання санітарного ав
тотранспорту управління 
охорони здоров’я міськвикон
кому С. В. Щербину в гара
жі ми не застали.

— До об’єднання він по
дався, на вулицю Пархомен- 
ка,— роз'яснив нам ситуацію 
голос людини, яка щось ре
монтувала під машиною 
«швидкої допомоги».

Поки один з нас «видзво
нював» відсутнього начальни
ка. ми в оточенні групи ці
кавих уважно оглянули вели
кий ангар, в якому в цей час 
ремонтувалося кілька сані
тарних машин.

— Засуха, водій, — м’яко 
підкотився до нас енергійний 
молодик і, простягаючи впе
ред — човником — долоню, 
без переходу запитав: — А 
ви, громадяни, звідкіля бу
дете? Чим, власне кажучи, 
цікавитесь?

— Та от, — відповідаємо, 
— цікавить нас автомобіль, 
зачинений у цьому боксі.

Для більшої переконливос
ті ми посмикали надійний ви
сячий замок на дверях, крізь 
щілину в яких було видно 
свіжопофарбований жовтий 
корпус «Жигулів» з розкіш
ним написом «Адідас» на ло
бовому склі.

— Чия це машина? — 
звертаємося до робочого лю
ду, що оточив нас.

У відповідь — мовчання.

— Хтозна чия. — нареш
ті не витримує хтось із пра
цівників гаража.

— Можливо, начальника 
вашого «Жигулі»? — нама
гаємося уточнити.

— Може, 1 його, — ухиль
но відповідає хтось.

— І фарбував тут?
— Ну, це вже ви дарем

но нашого начальника об- 
мовляєтеї — нараз пожва
вилися присутні. — Та щоб 
Станіслав Володимирович на 
робочому місці свої «Жигу
лі» фарбував — ніколи! Він 
їх взагалі місяць тому в ін
шому зовсім місці обновив — 
а в нас тільки поставив су
шитися. Та в нашій «маляр
ці» й автомобіль до пуття не 
пофарбуєш, така пилюка ле
тить, що аж страшно. Дер
жавний транспорт ще так-сяк 
фарбуємо, а особистий — ні
защо!

— Та й взагалі, про що 
ви тут розводитеся? — про
довжували мітингувати тру
дівники авторемонту. — У 
нас ось Залізничний район
ний навчально - виробничий 
комбінат бокси забирає, мо
жна сказати, викидає нас на 
вулицю, залишає міську 
«швидку допомогу» без ре
монтної бази, а ви про якісь 
«Жигулі» торочите! Сказа
но ж: ніхто на робочому міс
ці особисту машину в нас не 
фарбує! Ви що, нам не віри
те?!

— Так, я пофарбував свої

«Жигулі» на робочому міс
ці, — говорив за кілька хви
лин, відкриваючи «малярку», 
начальник гаража С. В. 
Щербина, який прибув ра
зом з начальником вироб
ничо - технічного відділу 
(ВТВ) об’єднання І. Ю. Кар- 
плюком. — Пофарбував днів 
з чотири тому. За допомо
гою нашого маляра Г. М. 
Педченко, вона зараз у від
пустці. Все зроблено закон
но. Через ВТВ. З дозволу 
адміністрації. Ось навіть пе
репустка на ремонт автомо
біля.

І С. В. Щербина впевне
но продемонстрував перепу
стку, підписану інженером

ВТВ І. Ю. Карташовим.
— Усе правильно. Ремон

тні роботи оформлено, як 
належить. Можете навіть пе
редзвонити до ВТВ, — під
твердив сказане І. Ю. Карп- 
люк. — Ось телефон Л. О. 
Кандиби, вона в нас 1н- 
женер-нормувальник. Вона 
вам і номер замовлення наз
ве, 1 суму до оплати.

Ми вирішили не дзвони
ти. а під’їхати самим на ву
лицю Пархоменка й переко
натися в усьому на власні 
очі.

Одне лише нас збентежи

ло, коли црибули до об’єднай- 
ня. З дверей ВТВ назустріч 
нам швидко пройшли кіль
ка найактивніших «промов
ців», які ще недавно бра
ли участь у імцровізоваиому 
мітингу в 5-му гаражі.

Щоправда, особливих зу
силь вже не знадобилося, 
щоб переконатися: перепуст
ка на ремонт автомобіля 
ВАЗ-2105 А 86—21 КИ, 
який належить на правах 
особистої власності началь
никові 5тго гаража С. В. 
Щербині, виявилась «липо
вою». Замовлення № 550

------------------------- Після «Ганьби

«На зло «піковій дамі» 04.07.87 р.
Як повідомив директор оп

тово-роздрібного плодоком- 
бінату Московського району 
В. С. Горовий, факти пору
шення правил радянської тор

гівлі в магазині № 502 обго
ворено на оперативній нараді 
із завідуючими магазинами, на
чальниками відділів, товаро
знавцями плодокомбінату.

За навмисне зниження якос

ті меду продавця магазину 
№ 502 Л. В. Опрю наказом 
по комбінату від 08.07.1987 р. 
звільнено за статтею 41 п. 2 
КЗпП УРСР — «За втрату 
довіри».

Виставки

А

З 7 серпня набув чинності 
новий прейскурант цін на такі 
плодоовочеві товари в мага
зинах районних плодокомбі- 
натів управління «Київплодо- 
овочпром» (за 1 кг):

ПРО ЗМІНИ В ЦІНАХ 
НА ПЛОДООВОЧЕВІ 

ТОВАРИ

Перець солодкий 80 коп. 
Баклажани 1 крб. 20 коп. 
Картопля продовольча свіжа: 
звичайна 25 коп.
добірна 28 коп.
Кавуни продовольчі 

свіжі 70 коп.

За минулий тиждень в нашо
му місті вининло 73 пожежі. 
Крім того, 40 викликів не під
твердилися.

В. А. Прокопенко, що про
живає по Печерському спуску, 
15 вирішив приготувати вече
рю на плиті, а сам заснув. Су
сіди, відчувши запах диму, ви
кликали пожежників, які роз
будили Володимира Андрійови
ча І... вимкнули плиту.

Продовжують загоратися те
левізори. На цей раз від корот
кого замикання котушки РЛС 
згорів телевізор «Електрон-722» 
в будинку N> 5-6 по вулиці Ба
сейній.

В квартирі А. Т. Шевченко 
по вулиці Смоленській, 23 бу
ла відкрита кватирна, через 
яку у кімнату I потрапив недо
палок, кинутий з верхніх по
верхів. Збитки від пожежі сипа
ли більше 250 нарбованціа.

Внаслідок просочування газу 
в літній веранді садового бу
динку № 59 на Русанівських 
садах сталося загорання газо
вого балону. Господар будинку 
І. В. Кринливець отримав опі- 
КИ.

В приватному гаражі по ву-

ПОВІДОМЛЯЄ
СЛУЖБА

лиці Довженка, 12 в результа
ті порушення вимог пожежної 
безпеки згорів автомобіль 
«Москеич-412» М> И 66 — 31 КИ.

У дворі житлового будинку 
по вулиці Блюхера, 12 при про
веденні зварювальних робіт 
згорів автомобіль «Запорожець» 
Ні 88-17 КИЩ.

Від дитячих пустощів з вог
нем загорілись контейнери Із 
сміттям у дворах житлових бу
динків по проспектах 50-рІччя

Увага: завтра
ЗУСТРІНЕМОСЬ 

У ЛАВРІ
Чимало пам'яток у нашо

му місті зігріті турботою 
та любов’ю добровільних 
помічників реставраторів. 
Міська організація Україн- 
ського товариства охорони 

пам'яток історії та культу
ри запрошує киян взяти зав
тра участь у роботі по ре
ставрації Воскресенської 
церкви — пам'ятки початку 
XVIII століття.

Воскресенська церква бу
ла споруджена в 1701—1705 
роках у стилі українського 
барокко. Після пожежі 1880 
року відновлена за проек
том В. Ніколаєва. Нинішні 
реставраційні роботи мають 
на меті повернути нам цю 
цікаву пам’ятку в усій її 
красі.

Зустріч тих, хто бажає 
внести свою частку праці 
у її відновлення, відбудеть
ся завтра о 9 годині біля 

входу до Києво-Печерського 
історико-культурного запо
відника.

Жовтня, З-б, Героїв Сталінгра- 
да, 54, Корнійчука, 12, по ву
лицях Жмеринській, 24, Рей
тарській, 20/24, Урицького, 25, 
Тарасівській, 36-а, в від не
обережного поводження з вог
нем — на відкритих площад
ках по проспекту Маршала Ро- 
коссовсьного, 3-в І по вулиці 
Коротченка, 37-6.

За минулий тиждень держав
ним пожежним наглядом при
тягнуто до адміністративної 
відповідальності 79 посадових 
осіб І припинено експлуатацію 
220 приміщень І ділянок елект
ромережі, які знаходились в 
пожежонебезпечному стані.

За порушення пожежної без
пеки оштрафовані завідуюча 
магазином Ні 255 Печерсьного 
райгастрономторгу 3. А. Пари
кова І завідуючий державним 
музеєм Історичних цінностей 
(по вулиці Січневого повстан
ня, 21) Л. І. Лаунари.

Управління пожежної 
охорони УВС міськви
конкому.

П'ятниця, 7 серпня 1987 р. =

(як значилося в перепустці) 
на момент нашого приходу 
ще навіть у природі не існу
вало. А замовлення № 515-а, 
терміново вписане нор
мувальницею Л. О. Канди- 
бою до книги обліку, було 
яскравим взірцем логіки аб
сурду. його було нібито 
оформлено 25 липня, хоча 
замовлення, що йшли за 
ним, приміром, 521 і 522 
оформлялися двома дня
ми раніше — 23 липня. Та 
й оплати за фарбування ав
томобіля ніхто не провадив, 
хоча, коли вірити співробіт
никам об’єднання, в них з 
цим ду-уже суворо: мовляв, 
ВТВ не випише жодної пе
репустки на ремонт особис
того автомобіля, поки його 
власник не принесе з бух

галтерії оплачений прибут
ковий ордер.

Одна брехня незграбно 
мостилася на іншу, викли
каючи цілком справедливі 
підозри: що, цікаво, на під
приємстві системніше — по
рядок чесного розрахунку 
співробітників за ремонт 
своїх автомашин чи поря
док «безвалютного» обміну 
послугами, за яким деяким 
начальникам усе дозволено?

Дивно було спостерігати і 
за реакцією Л. О. Кандиби, 
яка вдарилася «від образи» 
в плач, та І. Ю. Карташова, 
який без потреби став на її 
захист, та начальника ВТВ 
І. Ю. Карплюка, який спо
чатку намагався нас переко
нати в абсолютній відсутнос
ті порушення, а потім, що

правда, обрушився з доко
рами на. Щербину:

— Що ж ти, не знав про 
Існуючий порядок? Ще й 
Кандибу, 1 Карташова «під
ставив»!

Ну, а самого Щербину на 
цей момент над усе непоко
їло інше.

— Хто ж, хто ж повідо
мив вам про мою машину?
— допитувався він у нас.
— Невже не скажете?

Шкода, що начальник 5-го 
гаража так нічого й не зро
зумів.

Вячеслав БИКОВЕЦЬ, 
завідуючий відділом місь
кого комітету народного 
контролю;

Олег ДИКАНЬ (фото) 
та Олександр ШВЕЦЬ, 

кореспонденти «Вечірньо- 
го Києва*.
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ЗАВТРА —
ДЕНЬ 

ФІЗКУЛЬ
ТУРНИКА

За здоровий 
спосіб життя

Понад 200 делегатів — 
представників численних 
груп здоров’я, клубів люби
телів бігу та ходьби, дихаль
ної гімнастики, загартуван
ня — на своїй конферен
ції, що відбулася наприкін
ці червня в Київському бу
динку вчених, одностайно 
проголосували за створення 
в нашому місті федерації 
«Рух за здоровий спосіб 
життя». Про мету та завдан
ня цієї організації розпо
відає голова ради федера
ції А. А. Удод.

— Інтерес людей різного 
віку до проблем здоров’я ве
ликий, і він зростає з кож
ним днем. Миттєво розкупо
вуються масові .видання з 
різними методиками фізичних 
вправ, загартування, дієтоло
гії, масажу тощо. Природно, 
зростає й кількість людей, 
що практично реалізовують 
ці методики і об’єднуються в 
клуби, федерації, групи. Од
нак їхня розрізненість зава
жає обміну досвідом прак
тичної роботи, перешкоджає 
пошуку систем, що відпові
дають індивідуальності лю
дини.

Настав час об’єднати всіх 
прихильників здорового спо
собу життя в єдину організа
цію, в даному випадку у фе
дерацію.

Мета об’єднання — сприян
ня збиранню інформації про 
окремі методики, спільне ви
пробування їх на практиці, 
визначення оптимальних меж 
та умов їх використання, 
пропаганда здорового спосо
бу життя особистим прикла
дом.

Визнаючи за кожною осо
бою, за кожною групою пра
во на пошук, творчість, ми

не хочемо нав’язувати орга
нізації якусь єдину методи
ку та структуру. Хай кож
на бджола приносить до ву
лика мед із своєї улюбленої 
квітки. Любитель бігу хай 
відмірює свої тисячі кіло
метрів, «морж» — купається 
в своїй ополонці. Та об’єд
нання допоможе нам усім по
збутися однобічності — хай 
буде більше «моржів», бігу
нів... Взаємообмін літера
турою та практичними реко
мендаціями збагатить нас, 
дасть змогу створити єдиний 
центр інформації з питань 
здоров’я. Лише спільними 
зусиллями зможемо ми роз
качати тих, хто вагається, пе
реконати тих, хто сумніваєть
ся, підігнати ледачих, доби
тися того, щоб ганебним ста
ло будь-яке відхилення від 
норм здорового способу жит
тя.

Зміцнення здоров’я потре
бує часу та праці. Але все 
це сторицею окупиться: ско
роченням втрат робочого ча
су від хвороб, підвищенням 
продуктивності праці, про
довженням працездатності. 
Цю нашу віру та активність 
ми хочемо передати всім. 
Знання — це ще не дія. Нав
ряд чи хтось не знає про 
шкідливість вживання алко
голю, надлишку ваги, курін
ня. Та погляньте навколо... 
Кожен повинен кувати своє 
здоров’я сам. Ми хочемо до
помогти початківцеві.

Поки що наш, так би мо
вити, штаб перебуває в при
міщенні Київського будин
ку вчених (вул. Володимир- 
ська, 43). Бажаючих одер
жати Інформацію ми проси
мо звертатися до нас щочет
верга або ж по телефону 
225-71-85.

У колективах фізкультури

Відродження
«Вулкан а»

0 За даними Держком- 

спорту СРСР, нині в 
країні діє 3981 стаді
он, понад 600 тисяч різ
них спортивних об’єктів, 
зонрема 82,9 тисячі спортив
них залів, 97,7 тисячі фут
больних полів, 407 тисяч 

різних Ігрових майданчиків, 
1554 нритих басейни, бли
зько 6 тисяч лижних баз, 
26 тисяч полів для гри в 
хокей І цілий ряд інших 

спортивних споруд. їх що
денна пропускна здатність 
літньої пори досягає ЗО млн. 
чоловік.

Спортклуб «Вулкан» бага
то років був одним з про
відних у Києві. Вулканівці 
брали участь у найбільших 
змаганнях, навіть у чемпіо
наті Європи, але це не зава
жало їм з тією ж мірою чес
толюбства виборювати й ра
йонні призи. А свої, заводсь
кі, спартакіади проводили з 
таким розмахом, так святко
во й урочисто обставляли 
кожний старт, що багато хто 
в місті тільки дивувався: і 
як це вдається? Адже завод 
далеко не з гігантів — яки
хось дві тисячі працівників.

І раптом все різко зміни
лося. За короткий час спорт
клуб розгубив усе, що ство
рювалося десятиріччями. 
Розпався тренерський колек
тив, закрилося більшість сек
цій і оздоровчих груп, спорт
смени «Вулкана» стали рід
ко з’являтися навіть на міс
цевих змаганнях. Про причи
ни сумної метаморфози сво
го часу чимало говорилося 
й писалося — не чіпатимемо 
минулого. Скажемо лише, що 
несподівана зміна керівницт
ва клубу пішла аж ніяк не 
на користь справі: «Вулкан» 
по суті припинив існування.

І лише через кілька ро
ків — торік восени — він 
знову нагадав про себе. Лег
коатлети заводу стали тре
тіми в міській першості 
«Авангарду», а шашкісти — 
першими. Троє борців від
значились у республікансько
му чемпіонаті товариства — 
дві золоті та одна срібна на
городи, а Едуард Каліка по
вернувся з Мурманська пере
можцем міжнародного зма
гання «Північне сяйво» і 
майстром спорту. Успішно 
виступили в міському чем
піонаті з літнього багатобор
ства ГПО серед виробничих 
бригад два комсомольсько- 
молодіжних колективи «Вул
кана».

Так, спортклуб відроджу
ється. Це відчуваєш одразу, 
тільки-но переступаєш завод
ську прохідну. Всюди — яс
краві афіші, які закликають 
на старти традиційної, вже 
XXIX, спартакіади з 12 ви
дів спорту. Вона в розпалі.

У наполегливій боротьбі 
пройшла зустріч баскетболіс
тів першого цеху з командою 
заводоуправління, в якій 
наймолодшому гравцеві — 
вантажнику відділу постачан

ня Сергієві Ребяченку — 38 
років. Однак ветерани посту
пилися лише в додатковій 
п’ятихвилинці.

На двох помостах змага
лися гирьовики. Це одна з 
тих багатьох секцій, які, не
мов гриби після дощу, ви
никли на «Вулкані» за ос
танні півроку. Приємно бу
ло дивитися, з якою легкіс
тю здіймали над головою 
півторапудовий снаряд ці 
мускулясті хлопці, дехто — 
до півсотні разів кожною ру
кою. А це в окремих ваго
вих категоріях — вище пер
шого розряду. Переможцями 
стали інженер Сергій Фили
монов, пресувальник Володи
мир Крамаренко, слюсар 
Олег Веретильний, робітник 
Андрій Остапко.

— Справа не в результа
тах, — сказав заступник на
чальника відділу збуту Н. Ф. 
Корж, до речі, учасник бас
кетбольного турніру. — Ви 
бачите, як багато зібралося 
людей, 1 як їм небайдуже 
все, що тут відбувається. Та
кого давно вже не було.

З ким не доводилося б 
розмовляти — з директо
ром, його заступниками, сек

ретарем парткому, головою 
профкому, начальниками це
хів, майстрами, робітника
ми, — всі вони твердо пере
конані: настав час відродити 
спортклуб, його колишню 
славу. Для цього є перед
умови. Новий спорторганіза- 
тор почесний майстер спор
ту Леонід Ципенюк (з його 
приходом пов’язують багато 
змін на краще) — досвідче
ний фізкультурний праців
ник,, честолюбний, енергій
ний. Люди в нього повірили. 
Тож так багато в нього доб
ровільних помічників.

Ожила заводська комсомо- 
лія: очолила будівництво
центру здоров’я, де будуть 
тренажерний зал і сауна, а 
поруч — тенісний корт і май
данчики для бадмінтону. Про
ект цього комплексу у віль
ний від роботи час викона
ли ентузіасти з проектно- 
конструкторського відділу. 
Заводська адміністрація взя
ла на себе чималі витрати 
на придбання та встановлен
ня фізкультурно-оздоровчо
го комплексу. А це — ігро
вий зал, басейн, відновлю- 
вальний центр. Проблему 
спортбази, таким чином, бу
де цілком вирішено. А отже, 
збільшиться кількість енту
зіастів спорту.

Олександр КАНЕВСЬКИИ.
НА ЗНІМКУ: баскетбольна

команда першого цеху — пере
можниця заводської спартакіа-

Фото автора.

'ЗАВТРА В ГАЗЕТІ
+ Чи шануємо ми своїх предків? 

резонанс на вечірню розмову
+ Вони були поруч з реактором — 

репортаж з Чорнобильської АЕС

4" «На суботній добривечір» — добірка

Чемпіонати,
турніри, першості

Цим,и днями проходить 
чимало цікавих змагань як 
у нашій країні, так і за ру
бежем. Виступають на них 
і київські спортсмени.

У Мінську розпочався чем
піонат світу з міжнародних 
шашок серед жінок. Основні 
претендентки на нагороди — 
радянські спортсменки. Серед 
фаворитів — володарка п'яти 
золотих медалей чемпіонатів 
світу мінчанка Олена Альт- 
шуль, її землячка, нинішня 
чемпіонка Зоя Садовська, де
бютантка світової першості, 
чемпіонка СРСР нинішнього 
року киянка Ніна Янковська, 
досвідчена харків'янка Ольга 
Левіна. Змагання тільки-но 
розпочались, і головна бороть
ба попереду.

А от регбісти — учасники 
чемпіонату країни серед клу
бів вищої ліги — завершили 
попередній етап. В останньо-

му матчі київський «Авіатор» 
приймав у себе на полі клуб 
«Електромаш» з Тирасполя. 
У першому колі наші земляки 
перемогли з рахунком 4:3. У 
повторній зустрічі перевага 
«Авіатора» була беззапереч
ною — 18:6. Набравши 52 оч
ка, кияни закріпилися в трійці 
лідерів. Тепер вони в складі 
шести клубів-фіналістів продов
жать боротьбу за нагороди. 
На цьому етапі суперники між 
собою зустрінуться двічі. 15 
серпня «Авіатор» приймає мос
ковську команду «Філія.

Сьогодні в Амстердамі роз
починається міжнародний фут
больний турнір. Київське «Ди
намо» в першому матчі зу
стрінеться з клубом «Пор-

то» — володарем Кубка євро
пейських чемпіонів, У п'ятни
цю відбудеться ще одна гра. 
Володар Кубка кубків голланд
ський «Аякс» грає з відомою 
італійською командою «Торі- 
но». Переможці цих матчів 
9 серпня виступлять у фіналі 
цього престижного міні-турні- 
РУ-

Як ви знаєте, 8 серпня в 
Лондоні на стадіоні «Уемблі» 
відбудеться зустріч, присвяче
на 100-річчю Англійської фут
больної ліги. У ній високе 
футбольне мистецтво проде
монструють кращі футболісти 
світу, об’єднані в «збірну зі-

рок», суперниками яких буде 
збірна Англійської футбольно! 
ліги. Готуються до цієї зустрі
чі й радянські футболісти — 
Дасаев, Беланов та Заваров. 
Спартаківець уже прилетів до 
Лондона з Іспанії, де зараз 
товариські матчі проводять йо* 
го товариші по клубу, а Бела
нов та Заваров до столиці 
Англії з Амстердама приле
тять у день матчу — 8 серп
ня. Після йог 
ни відразу 
Голландії.

А от переможець першого 
хокейного міжнародного тур
ніру на приз газети «Прапор 
комунізму» вже визначився. 
Красивий кришталевий кубок, 
як і очікувалось, дістався 
команді «Сокіл». Учора в су- 
перфінальному матчі кияни 
перемогли фінський клуб «Іль- 
вес» — 7:2.

Учасники «збірної зірок» — Олександр ЗАВАРОВ та Ігор 
БЄЛАНОВ.

Шарж Вадима ФАБРИЦЬКОГО.

Киян та гостей міста запрошують...КІНОТЕАТРИ
НЕДІЛЬНА ПРОГРАМА ДЛЯ 

ДІТЕЙ: Рись виходить на сте
жку — Зоряний; Збірник гумо
ристичних дитячих кіножурна
лів «Ералаш» — Київська Русь 
(216-82-73, 216-26-42, 279-22-22); 
Пони йде годинник — їм. Дов
женка (274-69-27, 274-09-53):
Маленька чарівниця — Ленін
град (552-11-75, 552-01-91); Зо
лоті роги — Україна (229-82-32, 
229-63-01, 229-63-02); Саффі - 
Комунар (227-11-35); Морозно — 
Лейпціг (487-32-76, 487-03-73): 
Операція «Скрипковий футляр»
— Братіслава (419-97-58. 
418-69-44); Фальшивий принц

Супутник (272-22-22. 
272-03-12); Пригода на вулиці 
Паланк — Росія (518-56-53, 
518-80-65); За явною перева
гою — Тампере (488-70-77. 
488-05-55); Ранок без оцінок
— Аврора (514-28-18); Великий
трамплін — Київ (221-90-76, 
221-90-77. 221-90-78); Зоопарку
сняться сни — Комсомолець 
України (228-73-01. 228-73-02),
Старт (550-50-94): Восьме чудо 
світу — Комсомолець України; 
Рись повертається — ім. Вату- 
тіна (227-52-50); ’ Таємничий 
старий — їм. Гагаріна 
(440-33-55); Поверніть бабусю!
— Слава (295-20-16); Кожний 
мисливець бажає знати — Єре
ван (272-20-36); Гуллівер у 
країні велетнів — ■ Славутич 
1555-06-41); Підлітки у Всесві
ті — Прогрес (261-74-54); Ма- 
леньні пустуни — Салют 
265-43-18); Парі з чарівницею

Будівельник (483-41-35); 
Збірник мультфільмів — ім. 
Шевченка (430-41-18). Жовтень 
(417-31-33. 417-26-82), Алмаз
(513-12-66). Комсомолець Укра
їни. ім. Чапаева (212-44-00). Де
сна '550-13-79), Вогник, Елек
трон; Мій дім на зелених па
горбах — Екран; Мишко, Се- 
рьога та я — Кадр (430-10-96); 
Король Дроздовик — Маяк 
<265-03-90): Армія Трясогузки — 
Молодіжний; Острів скарбів — 
Ровесник (513-15-95); Казка про 
відважного коваля — ім. Чапа
ева; Хлопчиська звали капіта
ном Мир; 4:0 на нористь
Тетянки — Барвінок (431-73-95).

ПАЛАЦИ КУЛЬТУРИ 
ТА КЛУБИ

У Палаці культури «Славу
тич» у суботу о 20.00 — вечір 
відпочинку молоді. У неділю 
о 19.00 — заняття клубу теат
рального мистецтва «Оптиміст».

о 20.00 — вечір відпочинку 
для трудящих. У Палаці куль
тури виробничого об’єднання 
«Точелектроприлад» у суботу 
о 19.00 — заняття клубу «Ша
хіст». У неділю о 15.00 — ди
тячий ранок «Світ фантазії, 
світ захоплень», о 18.00 —
концерт ВІА «Веселка». У Бу
динку культури Дарницького 
залізничного вузла в суботу 
о 16.00 — зустріч з майстра
ми спорту ДСТ «Локомотив», 
присвячена Дню фізкультурни
ка, о 20.00 — концерт майст
рів мистецтв. У неділю о 20.00 
— концерт колективів худож
ньої самодіяльності Будинку 
культури «Перемога». У Будин
ку культури заводу «Арсенал» 
імені В. 1. Леніна в суботу та 
неділю о 20.00 — вечори від
починку молоді.

...ПАРКИ
Центральний парк. У суботу 

о 8.00 на Трухановому острові 
— спортивні змагання, о 18.30 
на Першотравневій естраді — 
спортивний вечір, присвячений 
Дню фізкультурника, о 20.00

звітний концерт художньої са
модіяльності Кіровоградської 
області, о 18.00 — на естраді 
біля монумента на честь возз’
єднання України з Росією — 
концерт духової музики, о 
15.00 в літературно-музичній ві
тальні — лекція «Леонардо да 
Вінчі», о 20.00 на танцювально
му майданчику «Юність» — мо
лодіжний вечір-концерт. У не
ділю о 8.00 на Трухановому 
острові — спортивні змагання, 
о 18.00 на Першотравневій ест
раді — вечір-концерт із циклу 
«Письменник і його герої», о 
19.00 — концерт духового ор
кестру. о 18.00 на естраді бі
ля монумента на честь возз’єд
нання України з Росією — кон
церт духового оркестру, о 20.00 
на танцювальному майданчику 
«Юність» — молодіжний вечір- 
концеїрт. Парк ім. Ленінського 
комсомолу, у суботу о 10.00 в 
залі «Юність» — засідання клу
бу «Філателіст», о 16.00 — за
няття ансамблю «Терпсихора», 
о 18.00 в Зеленому театрі — 
вікторина, о 18.30 — спортив
но-художня програма, о 20.00 — 
концерт духового оркестру

«Веселка», о 19.30 в залі 
«Юність» — кіносеанс, о 20.00
— молодіжний вечір, о 20.00 
в читальному павільйоні — 
бесіда. У неділю о 9.00 в залі 
«Юність» — заняття груп рит
мічної гімнастики, о 13.00 — 
заняття ансамблю бального 
танцю «Терпсихора», о 18.00 
в Зеленому театрі — тематич
на програма, присвячена Дню 
будівельника, о 19.00 — кон

церт естрадного оркестру «Праг
нення», о 19.50 — творчий ве
чір «Слово письменників Ук
раїни», о 19.40 в залі «Юність»
— кіносеанс, о 20.00 — моло
діжний вечір, о 20.00 в читаль
ному павільйоні — бесіда. 
Пари ім. О. С. Пушкіна. У суботу о 
16.00 на дитячому майданчику — 
масово-розважальна програма, 
о 17.00 на літньому майданчи
ку — лекція, о 18.00 — вечір 
радянської пісні, о 20.00 в залі 
«Ліра» — молодіжний вечір. 
У неділю о 10.00 в залі «Ліра»
— засідання клубу фалеристів 
«Колекціонер», о 18.00 на літ
ньому майданчику — тематич
ний вечір, присвячений Дню 
будівельника, о 19.00 — кон
церт естрадно-духового орке
стру «Веселка», о 16.00 на ди- 
тячому майданчику — масово- 
розважальна програма, о 17.00 
на площі біля пам’ятника 0. С. 
Пушкіну — масове народне гу
ляння, о 20.00 в залі «Ліра»
— молодіжний вечір. «Гідро
парк». У суботу о 16.00 на му
зичній естраді — концерт ду
хового оркестру, о 17.30 —
масово-розважальна програма, 
о 20.00 в Зеленому театрі — 
творчий звіт колективів ху
дожньої самодіяльності Хмель
ницької області. У неділю о 
15.00 в дитячому містечку — 
масово-розважальна програма, 
о 17.00 на музичній естраді — 
концерт духового оркестру, о 
17.30 — масово-розважальна
програма, о 19.00 в Зеленому 
театоі — концерт майстрів мис
тецтв. Парк «Партизанська сла
ва». У суботу об 11.00 на ста
діоні — масове народне гулян
ня. присвячене Дню фізкуль
турника. о 15.00 в Зеленому 
театрі — концерт духової музи
ки, о 17.00 — показові висту
пи майстрів спорту, о 18.00 — 
концерт майстрів мистецтв. У 
неділю о 17.00 в Зеленому те
атрі — вечір-зустріч з архі
тектором Дарницького району, 
о 18.00 — концерт майстрів 
мистецтв І колективів худож

ньої самодіяльності. Голосіївсь- 
кий парк ім. М. Рильського. У 
суботу о 16.00 в спортивному 
комплексі — свято, присвячене 
Дню фізкультурника, о 18.00 на 
центральному майданчику 
масово-розважальна програма, 
о 19.00 — концерт духового 
оркестру, о 20.00 в’ залі «Мо
лодіжний» — вечір відпочинку 
молоді. У неділю о 18.00 на 
центральному майданчику — 
масове народне гуляння, о 
19.00 — концерт художньої
самодіяльності, о 20.00 — кон
курс малюнка на асфальті, о 
20.00 в залі «Молодіжний» — 
вечір відпочинку молоді. Парк 
«Перемога». У суботу о 10.00 
в залі «Ровесник» — заняття 
клубу «Нумізмат», об 11.00 на 
літній естраді — районне спор
тивне свято, присвячене Дню 
фізкультурника. об 11.00 у 
спорткомплексі — спортивні іг
ри, змагання, о 20.00 в залі 
«Ровесник» — молодіжний бал 
за участю майстрів мистецтв. 
У неділю о 8.00 в спорткомп
лексі — заняття клубу люби
телів бігу, об 11.00 —спортивні 
іти. змагання, об 11.00 в залі 
«Ровесник» — заняття моло
діжного клубу сучасного тан
цю, о 13.00 на літній естраді — 
масове народне гуляння, при
свячене Дню будівельника.

...ВДНГ УРСР
У суботу та неділю проводя

ться Дні народної творчості 
областей Української РСР. У 
суботу виступають колективи 
художньої самодіяльності Кіро
воградської області, у неді
лю — Хмельницької, початок 
концертів у суботу о 16.00, у 
неділю о 12.00 у Зеленому те
атрі.

У суботу відзначається День 
фізкультурника. На естраді бі
ля павільйону «Машинобудуван
ня та приладобудування» о 
12.30 — показові виступи спо
ртсменів товариства «Динамо», 
о 14.30 — концерт духового 
оркестру.

У неділю відзначається День 
будівельника. У павільйоні «Бу
дівництво» об 11.00 — демонст
рація хронікально-документаль
них та науково-популярних 
фільмів; у Зеленому театрі 
о 14.00 — зустріч із заслуже
ними будівельниками республі
ки, святковий концерт майстрів 
мистецтв та колективів худож
ньої самодіяльності.

...ТУРИСТСЬКІ 
МАРШРУТИ

Туристський клуб Ленінград
ського району проводить вело
сипедні походи вихідного дня: 
спортивно - тренувальний у 
швидкому темпі на відстань 
110 км за маршрутом Київ — 
Пирново — Київ. Тренувальний 
похід на відстань 70 км у се
редньому темпі відбудеться за 
маршрутом Київ — Україн
ка — Київ. Збір учасників ве- 
лопоходів — біля прохідної ви
робничого авіаційного об'єднан
ня імені 50-річчя Жовтня в не
ділю о 9.00.

ЕКСКУРСІЇ
Екскурсійний пункт «Хреща

тик» Київського бюро подоро
жей та екскурсій (вул. Лені
на, 2) проводить тематичні екс
курсії на автобусах. У суботу 
о 9.00 — «Київ у житті і твор
чості М. Булгакова», о 13.00 — 
«М. Врубель у Києві»ч о 16.30 — 
«Вулицями старого Подолу». 
У неділю о 8.30 — «Пирогів», 
о 9.00 — «Художники XIX ст. 
у Києві», о 13.00 — «М. Вру
бель у Києві», о 16.00 — «Київ 
літературний», о 16.30 — «Мос
ти Києва».

..МОЛОДІЖНІ 
КЛУБИ-КАФЕ

У нлубі-кафе «Еліон» (вул. 
Ромена Роллана. 7) о 20.00 — 
вечори відпочинку молоді. У 
програмі — виступи майстрів 
мистецтв, мультфільми, працює 
дискотека. У нлубі-кафе «Русь» 
(вул. Гната Юри. 7) о 20.00 — 
відеодискотека .«Каштан». Вона 
ознайомить відвідувачів зі сво
їми постійними рубриками: «Но
вини радянської та зарубіжної 
естради», «Наші гості», «Рок- 
енциклопедія», «Для тих, хто 
захоплюється брейк-дансом», 
«Мультипанорама». У бартклубі 
«Мажор» (вул. Госпітальна. 4) 
у неділю о 20.00 — молодіж
ний вечір відпочинку за учас
тю дискогрупи «Пошук».
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ДИВІТЬСЯ ФІЛЬМИ

8 СЕРПНЯ
Поназ фільмів XV Московсь

кого міжнародного кінофести
валю: Ганг, твої води закала
мутились (2 серії) — Тампере 
(488-05-55, 488-70-77), Лейпціг
(487-32-76, 487-03-73).

Молоді люди в місті; Корот
ке замикання — Київська Русь 
(216-26-42, 279-22-22, 216-82-73), 
Супутник (272-22-22, 272-03-12).

Кохання із пасажу; Розмова 
— Україна (229-82-32, 229-63-01. 
229-63-02), Комунар (227-11-35).

Приходьте на мої іменини 
(2 серії) — Нивки (442-25-35), 
ім. Довженка (274-69-27, 
274-09-53).

Берег лівий, берег правий; 
Зв’язок через піццерію — Ле
нінград (552-11-75. 552-01-91).
Краків (555-08-38, 555-89-47).» * *

Рідкісна порода — Росія

^ТЕАТРАЛЬНО- '
КОНЦЕРТНА АФІШАІ

(518-56-53. 518-80-65), Братісла- 
за (419-97-58, 418-69-44).

Кін-дза-дза! (2 серії) — Бра
тислава (418-69-44. 419-97-58),

Привиди у замку Шпессарт; 
Таємниці мадам Вонг — Зоря
ний.

Нелегко з чоловіками; Всі 
повинні бути в піжамах — ім. 
Шевченка (430-41-18).

Бродяга (2 серії) — ім. Чапа
ева (212-44-00).

На золотому ганку сиділи; 
Годі жартувати; Викрадення 
століття (стереоскопічні) — 
Дніпро (228-87-81).

Віч-на-віч (2 серії) — Київ
ська Русь, Жовтень, Слава 
(295-20-16). Славутич і555-06-41).

Заячий заповідник — Украї
на.

Кур’єр — Прогрес (261-74-54), 
Зірка (276-60-51), Ровесник 
(513-15-95), Київ.

Рембетіко; Бенвенута — Київ 
(221-90-76, 221-90-77, 221-90-78).

Фаворити Місяця — Жовтень 
(417-31-33, 418-26-82).

Круговорот — Екран.

ГАСТРОЛІ СЕВАСТОПОЛЬ 
СЬКОГО РОСІЙСЬКОГО ДРАМА
ТИЧНОГО ТЕАТРУ ім. А. В. ЛУ- 
НАЧАРСЬКОГО: у приміщенні
театру ім. Лесі Українки 8.VII1 
— Чья шинель, товарищи? 
(прем'єра); 9.VIII вранці та вве
чері — Арена.

Початок ранкової вистави о 
12 год., вечірніх — о 19 год 
ЗО хв.

зею «Кирилівська церква» 8, 
9.VIII — грає заслужений ар
тист УРСР В. Петренко (гіта
ра). Початок о 19 год.; у Бу
динку художника 8.VIII — вй-

• ступає група Імрат Хана (сі- 
тар і сурбахан, Індія). Поча
ток о 19 год. 30 хв.

ПАЛАЦ КУЛЬТУРИ «УКРАЇ
НА»: з 7 по 16 (крім lOJ.VIII — 
велика концертна програма ар
тистів Київського державного 
мюзик-холу.

Початок концертів о 19 год: 
30 хв.. 8, 9, 15, 16.VIII - о 
15 год. і 19 год ЗО хв

КИЇВСЬКА ДЕРЖАВНА ФІ
ЛАРМОНІЯ: у приміщенні па
м’ятки архітектури XII ст. му-

КИЇВСЬКИЙ ТЕАТР ДРАМИ І 
КОМЕДІЇ: у приміщенні театру 
ім. Ів. -Франка 8.VIII — Манон 
Лєско. Початок вистави о 19 
год. ЗО хв. (вистави, призна
чені на 9, 10, 11, 12.VIII, пере
несено відповідно на 31.VIII 
— о 19 год. ЗО хв.. 23, 16,
ЗО.VIII — о І2 год. Квитки дій
сні).

УКРКОНЦЕРТ. Фестиваль Ін
дії в СРСР: у приміщенні теат
ру їм. І в. Франка з 10 по 12.VIII 
— вистави Традиційного теат- 
ту Якшагана. Початок о 19 год.- 
ЗО хв.; у Палаці спорту з 15 по 
19.VIII — гастролі в СРСР. Ви
ступає рок-група «Баяга і ін
структори» (СФРЮ). Початок 
концертів о 20 год., 16.VIII — 
о 16 і 20 год.

Ленінський райком Компартії України *та районна рада 
ветеранів партії з глибоким сумом сповіщають про смерть 

члена КІІРС з 1920 року 
ДУБРОВСЬКОГО 

Анатолія Зіновійовича
і висловлюють щире співчуття рідним та близьким 

покійного.


